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1950’lerde milli takım forması için büyük bir rekabet içinde olduğu Turgay Şeren’le çocukluk
arkadaşı olan uzun yıllar Avusturya’da forma giyen, daha sonra ünlü Köln Yüksek 

Spor Okulunda antrenörlük kursu görüp birçok kulübümüzde görev yapan Efsane İsim:

ŞÜKRÜ

Fenerbahçe taraftarı artık 
4. yıldızı takmak istiyor
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BEN KALECİ OLARAK FENERBAHÇEDE OYNAMAKTAN
HER ZAMAN GURUR DUYDUM 
n Sevgili Şükrü ağabey sizin döneminizde kimse ka-
leye geçmek istemezdi, kalecilik sizde nasıl başladı?
n Rahmetli Cihat Arman ağabey ve Sabri Kiraz Türk ka-
leciliğini yükselten sporculardı.  Bu isimler çok değerli
unutulmaması lazım Biz kale arkasında top toplar ken-
dilerine verirdik. Kalecilik oradan bir tutku oldu. Alışmam
için Sabri Kiraz ile mahalle maçlarına giderdik, oradan
da beni Fenerbahçe’ ye götürdü. Fenerbahçe’nin içinde
büyüdüğüm için çok mutlu olmuştum. O ara 3 Yıl Vefa
da oynadım, sonra tekrar Fenerbahçe takımına geldim.
Ben kaleci olarak Fenerbahçe’de oynamaktan her
zaman onur duydum.
n Fenerbahçe ve Türk futbol tarihine şahitlik etmiş
bir sporcu olarak Fenerbahçe’nin sayılmayan şam-
piyonlukları için ne düşünüyorsun?
n Bu çok yanlış bir durum.  Adeta gasp edilmiş şampi-

yonluklarımız var. Futbol hayatım 1950 li senelerde
geçti  oradaki şampiyonlukların sayılmaması çok büyük
bir hata.  1959-1960 dan dan sonra lig şampiyonluğu
vardı. Fenerbahçe’nin 1959 şampiyonluğunda ben de
vardım. Sonradan bu şampiyonlukların sayılmaması
büyük bir haksızlıktır. Fenerbahçe büyüklüğünü 50 den
60 dan  sonra bulmadı Fenerbahçe 113 yıllık bir kulüp.
O zamanki lig şampiyonluğu süper ligle birleştirilerek tes-
cil edilmesi lazım. Kulüp yöneticileri bu konuda ısrarla
çalışma yapmalıdır.
n 1954 Dünya Kupasına ilk kez katılan Türk milli ta-
kımının Kalecisi olarak neler hissettiniz?
n O zaman bize İspanya düştü İspanya çok müthiş bir
takımdı. İlk maçımızı İspanya da oynadık ve kaybettik
ikinci maçımızı İstanbul’da oynadık kazandık 3. Maçı-
mızı da İtalya Roma da oynadık. Orada berabere kaldık.
Kura çekilmesi lazımdı tribünden bir çocuk getirdiler ku-
rayı ona çektirdiler ve biz çıktık. Dünya şaşırdı herkes

Çok çevik ve atletik kurtarışları ile tanınan, bundan dolayı kendisine Lastik Şükrü lakabı takılan
Fenerbahçe’nin ve Milli takımın kalesini yıllarca korumuş Şükrü ERSOY.

RÖPORTAJ: ATİLA BARTIN
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14 Ocak 1931
yılında

Kadıköy’de 
doğdum. 

Kurbağalıdere’de
bir tahta köprü

vardı, şimdi
stadın arkasında
aynı yerde beton

bir köprü var. 
Eskiden orada
köşkler vardı.
Babam askeri

eczacıydı, bahriye
albayıydı. Dedem
eski paşalardan.

Benim ismim 
Ali Şükrü’dür. 
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Avusturya'da bir zamanların ünlü 
kalecisi Zamora ilebirlikte. 
Arkada Molnar görülüyor.

1956-57 şampiyonu Fenerbahçe kadrosu. 
Ayaktakiler: Turhan Bayraktutan, Nedim Günar, Niyazi Tamakan, Şirzat Dağcı,

Lefter Küçükandonyadis, Şeref Has, Basri Dirimlili, Avni Kalkavan, Can Bartu, Necdet Çoruh. 
Oturanlar: Ergun Öztuna,Selahattin Ünlü, Orhan Erkmen, Şükrü Ersoy, Seracettin Kırklar, Naci Erdem.

Şükrü Ersoy, Can Bartu, Naci Erdem ve Basri Dirimlili.

Başbakan Adnan Menderes 1956'da Macaristan'ı 
3-1 yenen milli takım oyuncularına birer kol saat hediye
etmişti. Fotoğrafta Menderes'le birlikte Saim Tayşengil,

Turgay Şeren, Şükrü Ersoy, Ali Beratlıgil
ve Nazmi Bilge...
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İspanya’nın gideceğine kesin
gözle bakıyordu, hazırlıklar İs-
panya için yapılmıştı. Finalde
Almanya dünyanın büyüklerin-
den biri olduğunu kabul ettir-
mişti. İyi takımdı ve Almanya
şampiyon oldu. Bu önemli
maçlarda Türk Milli takımının
kalesinde hep ben vardım bu
benim için bir gurur vesilesi ol-
muştur.
n 7-2 yenildiğimiz Almanya
yenilgisinin ardından Ulvi
Yenal ile ilginç bir diyaloğu-
nuz olmuştu hatırlıyor mu-
sunuz?
n Hatırlamaz olur muyum.  O
maçta bir sakatlık oldu ve biz
10 kişi kaldık. O zamanlar
oyuncu değişikliği yoktu. Maç
bitiminden sonra üzüntülü bir
şekilde otobüse geldiğimde
hem kafile başkanı hem Futbol
Federasyonu başkanı Ulvi
Yenal beni öyle görünce
“Üzülme evladım merak etme
bende 6 tane yemiştim senin sayende ben bu yükü üze-
rimden attım demesi beni daha çok üzdü. Bende eyvah
dedim ve 7 gol benim içimde kaldı Daha sonra İngilte-
re’de maçta 8 gol yiyen Yaşar’ı havaalanında  karşıladım
ve yanına gittim “8 yediğin için çok üzüldüm ama benim
üstümden 7 golün yükünü aldın teşekkür ederim, Allah
sana da yardım etsin” dedim. Böyle bir anımız olmuştu.
EN AZ 10 YIL OYNAMADAN KAPTAN OLUNMAZDI 
n Bir de kaptan olarak sahaya çıktığınız Ankara dep-
lasmanın da rahmetli Can Bartu’nun size bir şakası
olmuştu anlatır mısınız?
n Kaptanlık kolay kolay elde edilen bir şey değildir.  En
az 10 yıl oynamadan kaptan olunmazdı. Şimdi iki sene
oynuyor kaptan oluyor. O dönemde takım fazla değiş-
mezdi. O maçta ben kaptan olarak sahaya çıkmak için
hazırlandım. 19 Mayıs stadında sahaya merdivenlerden
hemen sahaya çıkardık.  Can da demiş ki,  Şükrü ağa-
beye bir şaka yapalım o tek başına çıksın bakalım ne ya-
pacak diye. Bende önden sahaya fırladım arkama
baktım kimse yok,  saniyeler sonra arkamdan çıktılar bu
da güzel bir hatıra oldu.
n Turgay Şeren ile çok iyi arkadaş olduğunuzu bili-
yoruz. O günkü ezeli rekabetle bugün için ne dersi-
niz?
n Turgay Şeren ile ben mahalle takımın da arkadaştık.
O bizim takımda kaleci değil santrafor oynardı. Mektep
maçlarında ben Boğaziçi lisesinde okurdum. Turgay da
Galatasaray lisesinde okurdu.  Bir gün Galatasaray Li-
sesi takımı ile maçımız vardı, bir baktım Turgay kalede
ne işin var senin kalede dedim sorma Şükrü dedi. Tur-
gayb  basket, voleybol oynardı boyluydu Mehmet ali

hoca voleyboldan aldı beni kaleci yaptı dedi. Böyle bir
hatıramız vardır.
n O dönemde rekabet ile şimdiki arasında nasıl fark
var?
n Beşiktaşlısı, Galatasaraylısı, Fenerbahçelisi ve Vefa-
lısı tribünlerde yan yana otururlardı. Şenlikler olurdu, hır-
çınlık olmazdı.  Şimdi öyle değil çok feci stada gidiyorsun
önündeki adama otur demekten maçı seyredemiyorsun
çok kötü oldu.
n Macaristan milli takımını 3-1 yendiğinizde Adnan
Menderes size altın bir kol saati vermişti o anı anlatır
mısınız?
n O dönemde Dünyada en iyi futbolu oynayan takım Ma-
caristan’dı biz burada onları 3-1 yendikten sonra Macar
futbolu bir daha ayağa kalkamadı. O maçta ben yedektim
Turgay oynadı. Maçtan sonra Adnan Menderes beni ça-
ğırdı arkası imzalı saat hediye etti. Bu benim için büyük
bir hatıra oldu, saatin arkasında kendi imzası var bizden
sonra da çocuklarımıza kalacak bir hatıra.
n Türk futbolunu yurt dışında temsil eden ilk kaleci-
siniz. Orada olmak nasıl bir duyguydu?
n Müthiş bir duygu daha önce Avrupa’ya çok gittik ha-
zırlık maçlarında.  1962 senesinde transfer döneminde
Necatı Bilgiç vardı spor muhabiri, bana Salzburg takımı
seni istiyor dedi bende biraz da yurt dışında olmak için
kabul ettim.  Molnar antrenördü o beni istemişti. Salzburg
takımında 5 sene oynadım 1967. Sonra Almanya da an-
trenörlük kursuna gittim mezun olup belgemi aldım. 37
sene antrenörlük yaptım. 
n Bugün futbola başlasaydınız yine kaleci olur muy-
dunuz veya hangi mevkide oynamak isterdiniz?

1956'da oynanan İstanbul-Peşte karmaları arasındaki maçta Puşkaş'ın
ayağından topu alırken.  Arkada Mehmet Ali Has görülüyor.
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n Yine kaleci olmak isterim kalecilik ayrı bir şey, şimdi ka-
lecilik çok daha zor. Bizim dönemde ben Cihat Ağabey’i
örnek aldığım için biz çizgide kalecilik yapardık gelen top-
ları tutardık, son hamleyi yapardık. Autu bile bek atardı.
Şimdi kaleciler stoper gibi pas dağıtıyor.  Bu dünyada da
böyle.
BİR FUTBOLCUDA OLMASI GEREKEN TÜM MEZİYET-
LER LEFTER’DE  VARDI
n Kariyeriniz de birlikte oynadığınız ve “O herkesten
farklıydı” dediğiniz bir futbolcu var mı? 
n Lefter, enteresan bir insandı, ben hayatımda onun sa-
katlığını hiç görmedim hem de o kötü sahalarda.
Bir futbolcuda olması gereken tüm meziyetler onda vardı.
Adada yaşadığı için orada forma girerdi. Salı Perşembe
haftada 2 antrenman vardı o fazla idmanda yapmazdı fut-
bol onun canında ve kanında vardı. Onun için Lefter derim.
n Futbol içinde unutamadığınız anılarınız nelerdir?
n Benim için en değerli şey Fenerbahçe de yaşadığım
şampiyonluklar.  Ben ilk parayı Fenerbahçe’de kazandım,

Fenerbahçe de tanındım. Bugün hala Fenerbahçeli Şükrü
ağabey diyerek yolda önümü kesip el öpen birçok insan
görüyorum.  Bunlar hep Fenerbahçe’nin sayesinde oldu.
İyi ki Fenerbahçe’de oynamışım iyi ki kaleci olmuşum.                                                                                                                   

Kaleci bir kere hatalı gol yiyince unutulmuyor. Brezil-
ya’da yediğim gol için işte o golü nasıl yedin diye unutmaz-
lar hala sorar dururlar.  Kalecilik böyle bir şey.
TEK NEDEN BENİM FENERBAHÇELİ OLMAMDI
n Teknik direktör olarak da Türk futbolunun temelinde
harcı olanlardansınız. Hatta bir Fenerbahçeli olarak
Trabzonspor’u bile çalıştırdınız. Sizi nasıl karşıladılar?
n Ben Manisaspor’u çalıştırırken Trabzonspor başkanı
beni çağırdı, bana bizi 4.veya 5. yap yeter dediler. Sonra
ben takımı bıraktığımda takım liderdi. Yılbaşı gecesi otu-
ruyorduk kapı çaldı idarecilerden biri geldi “Biraz konuşa-
lım ağabey” dedi. Sahilde yürüdük “Sen takımı bıraki
bırakmazsan senin için iyi olmaz seni rahat bırakmaz-
lar” dedi. Çok üzülmüştüm karşı bile gelmemin bir faydası
olmayacaktı. Rusya ya maça gittiğimizde onlar bile antren-
manlarımıza hayran kalmıştı. 

Trabzon o sene ilk şampiyonluğunu kazandı bunda
benim de payım vardı. Tek neden Benim Fenerbahçeli ol-
mamdan kaynaklandı. “Sen Fenerbahçeli olduğun için
seni rahat bırakmazlar” dedi. O şekilde ayrıldım.
ŞENOL GÜNEŞ KURDUĞU BU TAKIMLA AVRUPA DA
BAŞARILI OLACAKTIR
n Milli Takım’ın bulunduğu durum sizce nasıl? Şenol
hoca hakkında düşünceleriniz?
n Şenol Güneş benim talebemdi efendi ve düzgün çocuk-
tur. Milli takım da güzel işler yapıyor. Ben Şenol’a güveni-
yorum.  Öncesinde zaten başarıları vardı. Avrupa
şampiyonasında kurduğu takımla başarılı olacaktır
n Fenerbahçe de sportif başarı anlamında tavsiyeleri-
niz nelerdir?
n Başkan Ali Koç Fenerbahçe’yi Avrupa standartlarında
bir kulüp yapmak için sistem geliştirmeye çalışıyor. Kulü-
bün mali durumu düzeltilirse ileride çok rahat eder ve iste-
diklerini gerçekleştirir. Yapılan transferle takım içinde uyum
sağlanırsa başarı kaçınılmaz olur. Malum Fenerbahçe ta-
raftarı artık 4. Yıldızı takmak istiyor…
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Spor Toto Süper Lig’de yeni sezon başladı.
Öncelikle tüm futbolcu kardeşlerime sağ-

lıklı bir sezon diliyorum.
Ligler için klasik olarak uzun maraton der-

ler. Bu sezona tabirin tam anlamıyla farklı bir
uzun maraton denebilir 21 takım 42 maç ger-

çek bir maraton.. Pandemi nedeniyle geçen
sezon ligden düşme kaldırıldı. 21 takımla
oynanacak lig birçok şeye de gebe olacak-

tır.
Yazımın başlığında da belirttiğim

lig ne kadar uzun olursa
olsun nasıl başlanırsa
öyle gider. Özellikle

büyük takımlar için bu kural daha
geçerlidir. Şampiyonluk havasına
erken girilmesi futbolcuları daha
motive maçlara hazırlar.

Fenerbahçe ligde ilk 3 haf-
tayı neredeyse forvetsiz oynadı.

Bunun sonucu olarak 9 kişilik Ha-
tay’ı Kadıköy’de yenemedi.
İnanın ki herhangi bir forvetle

bile maç kazanılabilirdi.
Peşinden Galatasaray deplasmanı. Bu

maçta Fenerbahçe takımı özellikle 2. Yarı
daha iyi top çevirdi. Kaleci Altay’ın günün de
oluşu maçın berabere bitmesinde payı oldu di-
yebilirim. Ligde ilk 10 haftayı Fenerbahçe
muhakkak ya zirvede ya da zirvenin 1-2 puan
gerisinde tamamlamalıdır. Trabzonspor, Be-
şiktaş hariç diğer rakiplerinin Avrupa’da oy-
nayacağını düşünürsek bu sene puan kayıpları
fazlasıyla yaşanacaktır. 

Birkaç maçlık galibiyet serileri yapan ta-
kımlar hemen puan sıralamasında yukarılara
çıkar. Fenerbahçe sadece ligde mücadele ede-
ceği için 2 kaliteli forvetle bu kadronun şam-
piyonluk için yeterli olacağını düşünüyorum.
Emre Belözoğlu ile birlikte yönetim ve Erol
Bulut’un bu kadronun yapımında ince eleyip
sık dokudukları da bir gerçek. 

Umarım sezon sonunda yapılan bu trans-
ferler ve verilen bunca emeğin karşılığı şam-
piyonlukla alınır.

Yolun Açık Olsun Fenerbahçe…

Nasıl Başlarsan Öyle Gider

uzun maraton denebilir 21
çek biriri mararar totot n.. Pande
sezon ligden düşme ka
oynanacak lig birçok şe

tır.
YYaYaY zımın bbaşllığğ

lig ne
olsu
öyle

büyük takımlar
geçerlidir. Şam
erkrkr en girilme
motive maçla

Fenerbah
tayı neredeys

Bunun sonucu
tay’ı Kadık
İnanın ki he 9

2 tane kaliteli 
forvetle kadrosunun
şampiyonluk için yeterli
olacağını 
düşünüyorum..
Herhangi bir 
forvetle 
Hatayspor maçı 
kazanılabilirdi...
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Fenerbahçe her sezon lige başlar-
ken sadece saha içi olayları ile

değil saha dışı olayları ile de müca-
dele etmek zorunda kalıyor.

Geçen sezon lige çok hızlı giriş
yapan ve kazanılan her maç sonrası
çok büyük baskı altında tutulmaya
başlandığının ortaya çıkması birile-
rini çok rahatsız etmişti.

Önce hakem üzerinden geldi-
ler...

Geçen sezon Fenerbahçe’nin ka-
zandığı her maç sonrası hakem din-
lendirilmeye alınırken birilerine
mesajlar verilmeye çalışıldı. Sonra
bunda başarı elde edenler arkasın-
dan “Zorlu Görüşmesi” diye Fe-
nerbahçe’yi tamamen dibe
indirmeyi ve yarıştan kopartmayı
başardılar. 

Bu sezon lige çok iyi bir kadro ile
giren Fenerbahçe tıpkı geçen sene
olduğu gibi gene bir algı operas-
yonları ile durdurulmaya baş-
landı. Bu sezonki ilk hamle ise
TATLI sezon olarak ilan edilmesi idi.

Serdar Tatlı’nın göreve gelişi ile
birlikte onun göreve getirilmesinin
perde arkası ve gelişmeler üzerin-
den Fenerbahçe’yi yıpratma çalış-
masına girenler işi bu sene daha
erken bitirmek için gizli gizli çalışma-
lar ve algılar yaratarak böl-parçala
ve yok et taktiğini uygulamaya baş-
ladılar.

Fenerbahçe’yi gene Fener-
bahçe’nin efsane ismi Rıdvan Dil-
men üzerinden yıpratma çalışmaları
çok erken zamanda bir çok koldan
yürütülmeye başlandı. Sayın Rıdvan

Dilmen’in açıklamaları ve vereceği
hukuk mücadelesi sonrası zaten her
şey gün yüzüne çıkacaktır. Herkes
hak ettiği ne ise onu yaşayacaktır.
Hukuk her şeyin üstündedir. Suçlu
kim ise cezasını çekecektir. 

Fenerbahçe’de Başkan Ali Koç
ve yönetim kurulu üyeleri artık sa-
haya çok daha fazla çıkmalı ve ma-
saya sert yumruk vurmalıdır. 30
milyona yakın Fenerbahçe taraftarı-
nın hakkını kimseye yedirmeden
mücadele sonuna kadar verilmelidir.
Hakemin tek forma rengi vardır ve
aldığı paraya ihanet etmemek tek
görevidir. Sahada gördüğünü çalan,
herkese eşit mesafede duran ve adil
yönetim göstermeli ve maçların
önüne hakemler geçmemelidir.

Geldiği ilk günden bu yana her-

kese eşit mesafede duran, bütün
kulüplerin kurtulması için projeler
üreten ve Bankalar Birliği anlaşma-
sını yeniden revize ederek takımla-
rın kurtuluş mücadelesinde önümle
rol oynayan Sayın Ali Koç’u hala
yıpratma çalışması içinde olanlar
zaten zamanı geldiğinde kendisin-
den özür dileyeceklerdir. Zaman
kimin haklı kimin haksız olduğunu
gösterecektir. 

Fenerbahçe’nin transfer yapma-
ması için imza atanlar, Fener-
bahçe’nin şampiyonluklarına laf
atmaya çalışanlarının hala kendile-
rini haklı gösterme çabaları kendi
camialarında bile komik duruma
düştüklerini göstermektedir.

ÖNCE ZORLU DEDİLER 
ŞİMDİ İSE TATLI! 

Fenerbahçe’yi gene Fenerbahçe’nin efsane ismi Rıdvan Dilmen üzerinden 
yıpratma çalışmaları çok erken zamanda bir çok koldan yürütülmeye başlandı. 

AYGÜN
ÖZİPEK

SPOR 
YAZARI
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Bu sezon yapılan transferlere
bakıldığında, başarıdan yana daha

ümitli olduğumu söyleyebilirim.
Geçtiğimiz iki sezonun nasıl heba

edildiği de daha iyi anlaşıldı. Bir Comol-
li’dir gidiyordu, adam kulübe hem
maddi hem de manevi zarar vererek
gitti. Bıraktığı mirası temizlemek için de
zaman kaybı yaşandı. Ayrıca bu Comolli’ye neden bu
kadar tahammül edilmiş olmasını da hala anlamış
değilim.

i i i

Emre Belözoğlu futbolculuk tecrübesini o kadar
geliştirmişki, kim nerede oynar nerede verimli olabilir
düşüncesi ile kafasındaki o isimleri de Erol Bulut’a
verip kabul ettirmiş. Transferlerin de bol yedekli ve
nokta atışlı yapılmasını sağlayarak sportif direktörlük
görevini yapmış. Neticede oyun içinde yıllarca bulun-
muş tecrübeli bir usta, Emre Belözoğlu.

Anlayacağınız malzeme dört dörtlük, şimdi sıra
pişirmede. Bundan sonrası Erol Bulut’un becerisine
kalmış bir durum...

i i i

Takım içinde oyuncu profiline bakıldığında genç
oyuncular, tecrübeli oyuncular ve Türkiye tecrübesi olan
yabancı oyuncular var. Bu takım için çok avantajlı bir
durum. Bizde haydi hayırlısı diyelim.              

Başkan Ali Koç inşallah bu
takım profiline başkalarının
etkisinde kalarak müdahale
etmez. Başta belki bazı
aksamalar olabilir
ama zamanla
taşlar yerine otu-
rur telaşa gerek
yok. 

i i i

Derken, son
oynanan Fatih
K a r a g ü m r ü k
maçın da yine
Kaleci Altay, biri
penaltıdan olmak
üzere net 3 golü

engelledi. Geçtiğimiz hafta da Altay, GS
maçında yine aynı performansı göster-
erek takımın bir puan almasını
sağlamıştı. Tanzanyalı santrafor Samatta
iyi işler yapacağının sinyalini akıl dolu
iki gol atarak bu maçta gösterdi.

Milli maçlar dolayısıyla lige ara ver-
ilen bu dönem takımın daha iyi hazırlan-

ması için bir avantaj, fırsat diyebiliriz.
i i i

Transfer döneminde şu ana kadar 15 futbolcuyu ren-
klerine bağlayan ve şampiyonluk için iddialı bir kadro
kuran Fenerbahçe, Cisi’den sonra 16. Transferi Arjan-
tinli futbolcu Diego Perotti ile anlaştı.

İtalya’nın Roma takımından Fenerbahçe’ye gelen
oyuncu sağ kanatta harikalar yaratıyor. Sakatlıklarla
fazlaca boğuşan Perotti inşallah Fenerbahçe’de sağlıklı
bir sezon geçirir.

i i i

Erkek Basketbol takımı Fenerbahçe Beko,
“geçtiğimiz yıllarda yaşattığı başarılarına devam ede-
bilecek mi?” sorusunu da şöyle cevaplayabiliriz. Bu yıl

yeni hocası
Kokoskov ile
şampiyonluklar
yaşamak için
yola çıkan Fener-
bahçe Beko THY
Euroleague’de
ve Türkiye
liginde aldığı
galibiyetlerle bu
sezon da ben bu-
radayım diyor. 

Fenerbahçe
camiası olarak
tüm takım-

larımıza mü-
c a d e l e l e r i n d e

başarılar diliyoruz….

e
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Bu Fenerbahçe İş Yapar
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Bir derbi daha geçti. Kim ne derse
desin, Fenerbahçe-Galatasaray
maçları, Türk sporunun zirvesinin

vazgeçilmez buluşmaları. Bu büyük kar-
şılaşmaların yarattığı büyük ilgi ve fırsat-
lar, aslında gereğinden çok daha az
kullanılıyor. Korona dönemi aşıldıktan
sonra, Fenerbahçe ve Galatasaray’ın
aralarında yaptıkları mecburi lig ve kupa
karşılaşmaları dışında yılda en az iki kere
daha karşılaşmaları lazım. Mesela biri
devre arasında Anadolu’nun güzel bir
kentinde büyük bir yeni stadda, bir diğeri
her yeni sezon başlarken, hazırlık maçları
esnasında Almanya’nın bir kentinde gur-
betçilerin akın edeceği bir stadda. Bu dev
derbiler her oynandığında hayat durdu-
ğuna ve heyecanlar tavan yaptığına göre,
bu fırsatları çoğaltmakta sonsuz yarar
var.

Fenerbahçe’nin Kadıköy’de 20 yıl
süren “namağlup ünvanınıbiliyoruz. As-
lında o rekor “Fenerbahçe’nin her lig ma-
çınıKadıköy’de kazanması” olarak
başladı. Ardından 10 yıl sonra, 2010’da
maalesef 24 Ekim günü 0-0 berabere
bitti. Bence rekor aslında o gün elimizden
kaydı. Çünkü bizim açımızdan işin güzel-
liği ezilir ekibimizi her maç evimizde yen-
mekti. Bugünü çok iyi hatırlıyorum
staddaydim ve uzun süre kendimize ge-
lememiştik. Çünkü belki 50 maç üst üste
kazanacağımıza inandırmıştık kendimizi.
O gün bozulansihirden sonra, rekorumu-
zun adını “Kadıköy’de maçkaybetmemek”
diye bozduk. Tüm Fenerbahçeliler, ben
dahil -büyük ihtimalle siz dahil- bu oyuna
geldik. 2010 ila kendi evimizdeymiş bir
kaybettiğimiz 2020 yılının maçına kadar,
oaradaki dokuz yılda beş maç berabere
bitti, dördünü biz kazandık. 

Halbuki düşündüğümüzde Galatasa-
ray’a karşı kaybetmemek bizler için bir

sevinç kaynağı olamazdı. Olmamalıydı.
Bu Fenerbahçe’ye yakışan bir övünç kay-
nağı değildi ama yine de bizler, ben dahil
bununla gurur duyup Galatasaraylı arka-
daşlarımızı kızdırmayı görev bildik. Hal-
buki ancak kazanmaya devam etseydik,
bunun bir anlamı olabilirdi. Ezeli rakibine
“yenilmedik” diye bayram yapmak, bize
yakışmıyordu. Bu nedenle başta ben
olmak üzere, her birimize çok koyan o 3-
1’lik mağlubiyete bile iyi tarafından bak-
mamız lazım. Artık o yitik “yenilmeme
rekoru” bittiğine göre, biz yeniden her ne
pahasına kazanmak, ya da farklı kazan-
mak için oynayabiliriz!

İşin matrak tarafı, bu “yenilmeme”
hastalığı, bizden sonra Galatasaray’a da
sirayet etti! Artık Telekom Arena’ daki
maçlarımızın çoğu, 0-0 bitiyor! Son altı
maçın dördü 0-0 bitmiş! Alan memnun,
satan memnun. Ya da “ne şiş yansın ne
de kebap!” sendromu… Çünkü artık bu
maçlarda hedef farklı zafer veya harika
goller veya unutulmaz bir gece filan değil!
Hedef herkes için “puansız çıkmamak”.
Bu nedenle artık maçların her iki sahada
çoğu berabere ve de üstelik 0-0 bitiyor!
Bu futbolun da, seyir keyfinin de, ezeli re-
kabet kitaplarının da ağladığı, yakındığı,
veryansın ettiği maçlar oluyor! 

Son derbi de çok farklı olmadı… Maç
0-0 giderken, 70. dakikadan itibaren,
sanki sahadaki tüm futbolcular, risksiz dü-
dükler çalan, penaltı veya kırmızı kart ver-
mekten imtina etmeye çalışan hakemin
de yardımıyla, maçı kazasız belasız 0-0’a

bağlamaya çalıştılar! 
Yine evdeki hesap çarşıya uymadı.

Güya çok daha hazır ve formda olan Ga-
latasaray, maçı farklı kazanacak deni-
yordu. Halbuki 65. dakikada sarı
kırmızılıların tek hedefi artık yenilme-
mekti.

Maçta 3-5 pozisyon oldu diye, “harika
maç oldu” diyenler de çoktu! Çünkü
yoksa bu 0-0’lar bir de sıkıntıdan uyutan
kıvamda da geçebiliyor.

Ben takımımın birbirine alışmamış
oyunculardan kurulu olduğunu bildiğim
için, maçtan önce 0-0’a razıydım kadro-
ları gördükten sonra. Ne kadar acı değil
mi! Rıdvan’ın, Oğuz’un, Boliç’in,
Okocha’nın, Van Hooijdonk’un, Alex’in,
Semih’in, Stoch’un, Valbuena’nın Fener-
bahçesi, hiç beraberliğe böyle kolay razı
olur muydu?

GALATASARAY VEYA BEŞİKTAŞ 
DÜŞMANIMIZ DEĞİL!
Derbi maçlar maalesef ülkemizde bir

savaş havasına sokulmak isteniyor. Bunu
yapanlar yalnız fanatik taraftar grupları
değil. Aynı zamanda maalesef her iki ca-
mianın kerli ferli insanları. Üstelik her biri
yalan söylüyorlar, iki yüzlülük yapıyorlar.

Süper FenerS

HEDEFİMİZ, 
GALATASARAY’I 

YENMEK OLMALI, 
YENİLMEMEK DEĞİL!

ğ d O d

BEDRİ 
BAYKAM

29.09.2020

BEDRİ BAYKAM EKİM.qxp_Layout 1  4.10.2020  21:42  Page 1



2020 EKİM GÜNDEM

13

Ertesi gün iş yerinde ortakları, patronları,
veya aile içinde kayınpederleri, kardeşleri,
amcaları, dayıları diğer büyüğü tutuyor
diye onunla bir düelloya veya savaşa gir-
miyorlar. Çoğunlukla gülümseyerek sus-
pus oturuyorlar ve zaten böyle olması
lazım. Ama ne yazık ki sosyal medyadan
veya sokaklarda farklı bir düşmanlık ha-
vası yayılıyor. Halbuki büyük rakiplerimiz,
şu yaşamda bize en çok keyif veren spor
karşılaşmalarına bizimle çıkan kardeşle-
rimiz. Onlar yerine o zaman gidin mahalle
takımınızla oynayın 8-0 kazanın, mutlu
mu olacaksınız? Sporun yarış, mücadele,
rekabet, centilmenlik olduğunu bilmeye-
cek miyiz?

Bir başka kritik konu zaten Avrupa
maçları. Bu dış müsabakalarda diğer ezeli
rakibin yenilmesini istemek, Türkiye’ye
büyük zarar getiriyor. Mesela Fenerbahçe
bu sene şampiyon olsa bile, önümüzdeki
yıl Champions League’de gruplara doğru-
dan kalamama riskini taşıyor. Ben yurt
içinde nasıl yalnız Fenerbahçe için alkış
tutarsam, dışarıda da Türk takımlarının
başarılı olmasını istiyorum. Bayrak veya
vatan sevgisi dışında, doğrudan benim ta-
kımımı maddi ve manevi olarak ilgilendi-
riyor bu konu. Ben hiç kimseyi
Kıskanmıyorum ve yerin dibinde değil zir-
velerde aramızda yarışalım istiyorum!

Benim hedefim CL’de şampiyon ol-
maksa, o platformlara giriş biletinin bile
uzaklardan ancak hayalini göreceğimiz bir
dönem yaşamak istemiyorum…                    

YENİ KURBAN SERDAR AZİZ 
OLMASIN!
Fenerbahçe’de ağır bir hastalık var

uzun bir süredir. Hangi futbolcu büyük bir
hırsla oynuyorsa, hemen ya takımdan ke-
siliyor ya da atılıyor. Bu hep böyle oluyor!
İnanmıyorsanız hatırlayalım: Alex, Ege-
men, Emre, Webo, Stoch,
Valbuena,Josef, Volkan gibi isimlerin tek
ortak noktaları vardı: Mağlubiyeti reddet-
mek. Son ana kadar kazanmak için oyna-
mak. Şimdi bu gruba eklenen Serdar Aziz
ve Frey sırada. Onlar da takımdan gönde-
rilecek gibi. Hadi diyelim Frey’in imajı
kötü. Ağzıyla kuş tutsa, yaranamayacak.
Tüm hırsı, enerjisi, pozitif tavrı para etmi-
yor. İlk maçta takımın en iyi oyuncusu ol-
masına rağmen insanlar bir oyuncunun
iyiye doğru değişebileceğini bile sanki “ka-
fadan” reddederek tepki verdiler ve so-
nuçta Frey kiralandı. Peki Serdar Aziz’in
günahı ne? Hatay maçında en geç 75. da-
kikada oyuna alınıp, derhal santrfora kon-
ması lazımdı. Galatasaray maçında hırsı

ve derbiler tecrübesi ile o küçük farkı ya-
ratabilirdi. Hatırlıyor musunuz, geçen yıl
takımı kaç maçta attığı kafa golleriyle kur-
tardığını, son saniyede,giden maçları
nasıl çevirdiğini? Aynen evvelsi yılki Val-
buena gibi…

Valbuena’yı Takımda tutmak için tam
zamanlı olarak çalıştım ama başarılı ola-
madım. Ona “yaşlı” gözüyle bakan teknik
adamlar veya yöneticiler, bugün aradan
iki yıl geçtikten sonra, nasıl 90 dakika ta-
kımının liderliğini üstlendiğini gördükle-
rinde herhalde çok pişman oluyorlardır.
İşte bu nedenle iş işten geçmeden Serdar
Aziz ikazını yapıyorum. Futbolcuların
doğum yılını kimliğini veya pasaportuna
bakarak bir karar alınmaz. Daha çok para
ödediğiniz yabancı bir stoper illa Türk sto-
perden daha iyi değildir.          

Umarım Serdar transferin son günle-
rinde takımdan uzaklaştırılmaz. Bu bir in-
tihar olur. Yazık olur. Her an 4 milyonluk
yeni bir çek verip, Avrupa’dan bir yıldız
alabilirsiniz. Ama bu ülkeyi tanıyan, dina-
mit gibi, formasından 4 litre ter akan Ser-
dar Aziz gibi, Egemen gibicandan
oyuncuları zor bulursunuz. Bunun fark
edilememesi,itiraf etmeliyim ki, bende
hayal kırıklığı yaratıyor. Esas aranacak
ender elmas, böyle futbolcular.
Yoksa naz yapıp, milyon-
larca euronuza ipotek koy-
duran sözde yıldızlardan
o kadar çooooooookkkk
var ki! Samanyolu’nda fe-
leğinizi şaşırırsınız!

Derbinin yıldızları tar-
tışmasız kalecimiz Altay
ve sarı kırmızılı Liyundama

idi. Kalede, Altay ve Harun’a güveniyo-
rum. Galatasaray maçında, Altay’a dudak
bükenler çok mahcup olmuşlardır. Gök-
han ve Caner’in zaten tartışılacak yönleri
de yok! Onlar zaten doğuştan Fenerli! Bu
iki yıldızımızı gönderenler, net iki şampi-
yonluğumuza maloldular! İkisinin de ye-
dekleri, Nazım Sangare ve Novak,
mükemmel transferler! Stopere ben
Lemos ve Serdar Aziz’i koyardım. Tisse-
rand, Zanka ve Sadık’ı rotasyonda kulla-
nırdım. Biliyorum Bulut’un Serdar Aziz’e
farklı baktığını ama benim ilk tercihim o!
Bir de kesinlikle orta sahada Gustavo,
Ozan ve Sosa’yı, ilk 11’de görmek istiyo-
rum. Rotasyonda bekleyen isimler de ol-
dukça iddialı: Tolga, Mert Hakan.
Açıklarda Ferdi, Thiam, kadroda kalırsa
Rodrigues, Deniz Türüç var. Forvette ise
Valencia ve Samatta… Yeni transferleri-
mizin “renk” kazanmalarını bekliyorum!
Yani Valencia, Thiam ve Samatta. Şimdi
bu yeni forvetlerimizin, Okocha  seviyesini
yakalayamazlarsa bile, mesela Emenike
gibi buldozer, Webo gibi hırs küpü, Sow
gibi de sihirbazlığa terfi edecekleri günü
bekliyorum! Eminim o günler de gelecek!
Henüz açılamadılar. “Henüz birbirlerine
alışmadılar” diyorum, yalan mı? Son sa-
niye transferimiz Perotti’nin de yerini biraz
zorlayarak alacağını düşünürsek, son iki
forma için ilk 11’de ekmek aslanın ağ-
zında! Bu arada elimizde Ömer Faruk
Beyaz gibi orta saha veya forvette joker
olarak oynayabilecek bir yıldız adayı da
var! Forvetin bir diğer jokeri Sinan
Gümüş. . Fenerbahçe’de kanatlar ve
santrfor, belirsiz. Bence ilk 11’de Altay-

Gökhan-Caner-Lemos-Tisserand veya
Serdar Aziz-Gustavo-Ozan-Sosa tartışıl-

madan yer alır. Son üç yer için ise
forma aslanın ağzında görü-

nüyor. Ben Ferdi’yi de direkt
oynatmak isterim. Ama ileri

üçlüde, santrfor ve ka-
natlarda büyük çekişme
olacağı kesin. Ama tabii
bu daha maçlar yeni
başlarken aldığımız
his. Her şey farklı ge-
lişebilir. Belki Valen-
cia ve Samatta
bazı maçlarda çift
santrfor oynarlar.
Mesela Ferdi ve
Ömer Faruk birden

bir mucizeyle sezo-
nun yıldızlığına soyu-

nabilirler neden
olmasın?

Süper FenerS
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KARAGÜMRÜK MAÇI 
NOTLARI:
Galatasaray maçında kendisine

güven duyan benim de dâhil olduğum
milyonlarca taraftar, tekrar Altay’ı ba-
ğırlarına bastılar. Evet harika golleri-
mizi Samatta attı ama 2 puanı
kurtaran Altay’dı. Erol Bulut, Sosa-Ci-
ğerci değişimi ile büyük tepki aldı ve
neredeyse 2-0 dan 2-2’ye düşmek
üzereydi.  Teknik kadroya benden
küçük bir ikaz: Taraftarın mantığı ve
bilgisi ile inatlaşmayın tarihte bunun
doğru sonuç verdiği bir tek yere görül-
medi! Milyonların sevgilisi Ersun Yanal
bir Jailson inadı ve ısrarı yüzünden
şampiyonluğu da kaçırdı, kendi yerini
de kaybetti. Şimdi sezon başından
beri Erol Bulut da bir Tolga Ciğerci ıs-
rarını görüyoruz ve anlam veremiyo-
ruz. Samatta’nın golleri gerçekten
özlediğimiz santrfor golleriydi. Onun
kafayla attığı ikinci gol den sonra o

gün altıparmaka telefon ettim. “Ogün
abi, Şimdi Samatta’nın attığı gol senin
(1968 miydi?) Ankara’da Ankara-
gücü’ne kafayla attığın golün aynısı”
dedim. Güldü, tabii ki hatırlıyordu ve
nasıl aklıma geldiğine şaşırdı. Sa-
matta, yıllardır başka takımlarda sey-
rederken bize  “Nereden buluyorlar bu
adamları“ dedirten türden bir santrfor.
Umarım sezonun devamını da başla-
dığı gibi götürür.. 92 yaşında, benim
tanıdığım, maçların hepsini izleyen en
fanatik ve en kıdemli taraftarımız olan
sevgili annem, “Bizim takım niye o de-
ğişiklikte Tolga yerine Ferdi’yi almadı?”
diye soruyorsa, sosyal medya baştan
aşağı çalkalanıyorsa Bulut’un uzun
süre düşünmesi ve seçimlerini sorgu-
laması lazım. (Şaka yapmıyorum,
annem aynen bunun hesabını sordu
bana) Bunun dışında forvette yeni
transferler ve ortasaha güzel ışıklar
verdiler. Son 15 dakika ve uzatma-
larda yaşanan malum paniği saymaz-

sak, takım iyi oynadı ve milli takım ara-
sına girerken iyi bir kaynaşma fırsatı
bulunabilir.

Neyse, çevirin sayfayı. İleri baka-
lım. Başkan Ali Koç ve ekibi, kendile-
rinden bekleneni mucizevi bir şekilde
bu transfer sezonunda başardılar. Ne
kadar tebrik etsek azdır. “3-4 transfer
ancak yaparız” derken, rakam 16’yı
buldu ve teknik direktörümüz, Perot-
ti’den sonra hala bir veya iki oyuncu-
nun alınabileceğini söylemeye devam
ediyor. İtiraf edeyim bir taraftar ve bir
Fenerbahçe eleştirmeni olarak ayrı
ayrı beni biraz panik ediyor bu bilgi...
Eğer mevkiinin çok iyi bir yedeği olsun,
anlarım. Ama lütfen transferi artık
abartmadan artık durduralım derim.
Yoksa kadro gereğinden fazla şişince
işler aleyhimize döner. Şimdi sıra Hiç-
bir bahane aramadan hiçbir bahane
aramadan Erol Bulut ve arkadaşlarının
helvayı doğru yapmalarına geldi… Ba-
şarılı olmalarını beklemek hakkımız!!

EKİM  2020GÜNDEM

14

Süper FenerS

BEDRİ BAYKAM EKİM.qxp_Layout 1  4.10.2020  21:42  Page 3



2020 EKİM GÜNDEM

15

Süper FenerS

Fenerbahçe 4 haftalık süreçte
performans olarak keyif ver-
mese de skor ve toplam puanda

lige iyi başladı diyebiliriz.
Rize deplasmanında 1-0
geriden gelip kazanan
Sarı – Lacivertliler, Süper
Ligin yeni takımı Hatays-
por önünde vasatın altına
düşerek 2 puan kaybetti.
Fenerbahçe Galatasaray
derbisinde müthiş bir
takım savunması yaptı.
Ofansif anlamda yeterli ol-
masa da bence derbinin
karlı çıkan tarafı Fener-
bahçe oldu. Dördüncü hafta da Kara-
gümrük Fenerbahçe’ye rakip oldu. İlk
yarıda pozisyon bulamayan ev sa-
hibi, Samatta’nın takipçiliği ile öne
geçti. İkinci bölümde tek organize
atak yapan Sarı – Lacivertliler Sa-
matta’nın şut gibi kafasıyla farkı ikiye
çıkardı. Sonrasında Teknik patron
Erol Bulut’un oyuncu değişiklikleri tut-
mayınca, Karagümrük cesaretlendi
ve öne çıkmaya başladı. Lemos’un
neden olduğu 2 penaltıdan birini
Altay kurtardı ve Fenerbahçe 3 puanı
aldı. Genç kaleci Rizespor ve Gala-
tasaray  maçlarında da iyi performan-
sıyla dikkat çekmişti. Bana göre 4
haftanın sonunda Fenerbahçe’de
öne çıkan isim Altay Bayındır oldu.
Tabi ki ilk maçında 2 klas gol atan Sa-
matt’yı da Altay’ın yanına koyabiliriz.

Fenerbahçe en fazla transfer
yapan takım oldu yine. Bu yüzden
maçlara 7-8 yeni isimle çıkıldı. Fut-
bolcular ilk kez yan yana oynadılar.
Dolayısıyla uyum sorunu yaşamaları
kaçınılmaz. Belki bu sıkıntı 3-4 hafta

daha sürecek. Fenerbahçe bu handi-
kapı geçtikten sonra, daha farklı bir
hava yakalayacaktır. Ancak Fener-

bahçe’nin iyi oyuna tutu-
namamasının nedeni
sadece bu değil. Sarı –
Lacivertlilerin kenar
oyuncuları etkili ola-
madı. Bu nedenle çizgi
atakları organize etme
problemi yaşadılar.
Böyle olunca da rakibi
göbekten delme hamle-
lerine mecbur kaldılar.
Fenerbahçe 15’e yakın
transfer yaptı. Bir 10 nu-

mara pozisyonunda futbolcu alınma-
ması çok ilginç. Takım oyununu iki
yönlü organize edebilecek kalitede

bir futbolcunun olması Fenerbahçe’yi
her anlamda çok rahatlatır. Önü-
müzde milli maç arasa var. Teknik Di-
rektör Erol Bulut ve ekibi bu süreci iyi
değerlendirmek zorunda. Uyum so-
runu, sistem, kanat organizasyonları
ve ofansif oyun üzerinde çalışmalara
ağırlık verilmeli.  

Fenerbahçe tecrübe abidesi bir
takım oluşturdu. Yeni gelenler kari-
yerli ve kaliteli isimler. Bazıları için
yaş sorunu olabilir. Ancak bu futbol-
cuları iyi bir takım konumuna getir-
mek Öncelikle Teknik Direktör Erol
Bulut’un görevi. Sonrasında Başkan
Ali Koç ve ekibinin tam desteği şart.
Camia ve taraftarlarda tek yumruk
olursa, Fenerbahçe geride kalan 2
sezonu silip şampiyonluğa uzanır.     

ALTAY’IN ELLERİ ve SAMATTA
Fenerbahçe tecrübe abidesi bir takım oluşturdu. Yeni gelenler kariyerli ve kaliteli isimler.
Bazıları için yaş sorunu olabilir. Ancak bu futbolcuları iyi bir takım konumuna getirmek 

öncelikle Teknik Direktör Erol Bulut’un görevi.

İ

YALÇIN 
TÜRK

Spor Yazarı
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“GERÇEKLERİN BİR GÜN 
ORTAYA ÇIKMAK GİBİ BİR

HUYU VARDIR”

“GERÇEKLERİN BİR GÜN 
ORTAYA ÇIKMAK GİBİ BİR

HUYU VARDIR”

Fenerbahçe Kulübünde 20 yıl başkanlık yapan Sayın Aziz Yıldırım, 
Sözcü Gazetesinden Aytunç Erkin'e açıklamalarda bulundu..
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l Yıllar önce Türk futbolunun baronlar tarafından yö-
netildiğini söylemiştim. 
l 'Gerçeklerin bir gün ortaya çıkmak gibi bir huyu
vardır' cümlesi bir kez daha kanıtlandı ve gerçek or-
taya çıktı. Baronları temizlemek şart! İsimler üzerinde
durmuyorum!
l Daha o kadar konu ve olay var ki... 2016 yılında
avukatlarımız medyayla ilgili suç duyurusunda bulun-
muştu... Ona bakın!"

Tarih 22 Ekim 2014
Bir gazetecinin, Beşiktaş maçında kötü bir sonuç alın-
ması durumunda İsmail Kartal'ın gönderilip gönderil-
meyeceği sorusuna Aziz Yıldırım şu yanıtı vermişti:
“Türk spor tarihinde uzun yıllar yazarlık yapanların
hepsinin bırakması lazım. Spor basınındaki baronlar
artık bıraksın. Yeni bir dönem başlasın. Ama o baronlar
da oturup kahvelerde, lokantalarda Türk sporunu idare
etmesinler”… 

Tarih 20 Şubat 2017
Bu dava, Fenerbahçe ve Aziz Yıldırım davası değil.
Cumhuriyet davası. 15 Temmuz, silahlı bir örgütün
cumhuriyeti ele geçirme kalkışması. FETÖ yerli bir or-
ganizasyon değil.

Eylül 2016'da verilen dilekçe
Aziz Yıldırım'ın yol arkadaşı, 2011'de ‘Gladio/FETÖ' ope-
rasyonuyla cezaevine atılan Fenerbahçe'nin Asbaşkanı
Şekip Mosturoğlu da SÖZCÜ'ye şöyle konuşmuştu:
“İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığına Aziz Yıldırım vekil-
leri olarak Eylül 2016'da verdiğimiz, ek suç duyurusu
dilekçemiz eğer bugüne kadar ele alınıp neticelense idi
Rıdvan Hoca'nın bahis ettiği spor medyasındaki temiz
eller operasyonuna çoktan başlanırdı.”
Peki o ek suç duyurusunda ne vardı? Mosturoğlu, ör-
gütle hareket edenler olduğunu söyledi ve daha açıl-
mayan dosyalar olduğunu ifade etti: “Hakimler ve
Savcılar Kurulu'nda, o dönemin yargı mensuplarıyla il-
gili dosyamız bekliyor. 12 Mayıs 2012'de stadımızda ve
çevresinde yaşanan provokasyon dosyası bekliyor...
4 Nisan 2015'te futbolcularımızı taşıyan otobüs Rize'de
kurşunlandı... O dosya ne oldu, bilinmiyor!”
‘Herkes hesap vermeli'

EKİM 2020 Süper FenerS GÜNDEM
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Futboldan Baronları 
Temizlemek Şart...

Rıdvan Dilmen’in “Futbolda temiz eller operasyonu olmalı” 
açıklamasından sonra, Aziz Yıldırım'ın tespitleri şöyle:
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14.TÜBAD Mehmet Baturalp Tur-
nuvası Fenerbahçe Beko’nun

şampiyonluğu ile tamamlandı. Turnuva-
nın isminin Mehmet Baturalp  olması,
şampiyonun ve kupanın sahibinin  Fener-
bahçe Beko olması çok anlamlı  oldu. Se-
venlerinin ve tanıyanlarının Batur Abi’si
olduğu için yazımın içinde kendisine o
şekilde hitap etmek istiyorum.  9 Kasım
2017’de 3. Ölüm yıl dönümü. Bu nedenle
Batur Abi’yi anmak ve anlatmak için bu
yazıyı kaleme aldım; 1936 yılında İstan-
bul’da doğdu ve okuduğu okul olan Da-
rüşşafaka Lisesi’nde basketbola başladı.
İstanbul Liseler arası Şampiyonasında
gösterdiği başarı ile okulun bağlantılı Da-
rüşşafaka Spor Kulübü’nde, lise bitme-
den takıma alındı. 1955 yılında 19
yaşındayken Fenerbahçe Spor Kulü-
bü’ne transfer oldu. 11 yıl çubuklunun ba-
şarısı için ter döktü. İstanbul ligi
şampiyonluğu, Türkiye şampiyonluğu ve
Türkiye Kupası şampiyonluğu yaşadı. Bu
başarılarını A  Milli Takıma ‘da yansıtan
Batur Abi, 71 kez Milli formayı sırtında
taşıdı.

10 Ocak 1968 yılında Fenerbahçe’nin
Avrupa Kupa Galipleri Kupası’nda Fran-
sız Kupa Şampiyonu Asvel’i  68-61 yen-
diği maçta aktif basketbol oyunculuğunu
noktaladı.

Batur Abi ilk antrenörlük deneyi-
mine Fenerbahçe’de başladı. İlk şampi-
yonluğunu İstanbul Şampiyonu olarak
yaşadı. Daha sonra İ.T.Ü’ ye tarihinde ilk
kez Türkiye Basketbol Ligi şampiyonlu-
ğunu yaşattı. 1970 yılında bu başarıyı
tekrarladı.  Daha sonra tekrar Fenerbah-
çe’nin başına geçti.  Akabinde 4 sene bo-
yunca Milli takımı çalıştırdı. 1979-1982
yıllarında bir kez daha Fenerbahçe’nin
başında bulunan Batur Abi  1987-1988
sezonunda çalıştırdığı Eczacıbaşı ile
şampiyon oldu. Aynı yıl Cumhurbaşkan-
lığı Kupasını kazandı.  1988-1989 sezo-
nunda  tekrar Lig Şampiyonluğunu elde
etti. 1989 yılında Paşabahçe takımı ile
anlaştı. 1990-1992 yıllarında final oynadı.

1990-1992 döneminde Milli takım antre-
nörlüğünü  son kez üstlenen Batur Abi bu
görevi Murat Didin’le yerine getirip  bas-
ketbol teknik adamlık kariyerini sonlan-
dırdı.

Basketboldan  bir türlü kopamayan
Batur Abi değişik televizyon kanallarında
basketbol yorumculuğu yaptı. Yorumcu-
luk tecrübelerini uzun seneler Fener-
bahçe televizyonunda da devam ettirdi.

Batur Abi, Fenerbahçe Spor Kulübü-
nün 1242 sicil numaralı Yüksek Divan
Kurulu Üyesi, Fenerbahçe Beko eski
kaptanı, Milli takım eski oyuncusu, Fe-
nerbahçe ve Milli takımın eski Antrenörü
ve Türkiye Basketbol Antrenörleri Der-
neği Başkanı idi.

En son başkanı olduğu derneğin ve
kendi adının verildiği turnuvada Fener-
bahçe Beko’nun şampiyon olarak kupa
almasını çok güzel bir tesadüf olarak yo-
rumluyorum. Sevgili Batur Abi mekanın
cennet, yattığın yer ışıklarla dolu olsun.

Fenerbahçe Beko bu turnuvada iki
maç oynadı. İlk maçı Galatasaray ile oy-
nayan takımımız özellikle ilk çey-
rekte Nando De Colo ve
Lorenzo ile iyi bir ikili oluş-
turarak öne geçti. Daha
sonra Melih de destek
verince maça Fener-
bahçe Beko’nun kontro-
lünde devem etti. Yeni
transferlerden Ula-
nova ve Lorenzo iyi
bir oyun ortaya koy-
dular. Özellikle 3
maç oynayamayan
ve ilk hazırlık ma-
çında sahaya çıkan De
Colo takımın en skoreri
olarak maçı bitirdi.
Ancak toplam ribauntlarda
rakibe göre 35/30 üstün-
lük sağlayan Fener-
bahçe Beko
hücum riba-
u n t l a -

rında 9/13 rakibe geçildi. Top kayıpla-
rında 14 top kaybının çok fazla olduğunu
düşünüyorum. Bench’ten gelen katkının
atılan sayıların yarısı olmasını  da önemli
bir avantaj olarak görüyorum.

Darüşşafaka Tekfen maçında Fener-
bahçe Beko daha iyi bir oyun oynayarak
maçı farklı bitirmeyi başardı. Sanki her
maç bir skorer sahaya çıkıyor ve maçı
kontrolüne alıp takımını galibiyete taşı-
yor. Bu maçın kahramanı da yeni transfer
Jarell Eddie oldu. Hani derler ya ’’sazı
eline aldı diye’’ işte tamda öyle oldu 6/9
üçlük atarak 18 sayılık katkı verdi. Bir
diğer yeni transfer  Danilo Barhel 14 sayı
ile katkı veren diğer oyuncu oldu. Sahada
7.5 dakika süre alan Tarık Biberoviç   9
sayı ile şansını attırdı. Kenar yönetiminin

verdiği süreyi değerlendir-
miş oldu.  Boby Dixon

iki maçta da çok
suskundu. Her

zaman alıştığı-
mız oyununu
g ö r e m e d i k .
Sanki Lo-
renzo’yu din-
l e n d i r m e k
düşüncesi ile
oyuna alın-

mış havası
vardı. İlerleyen
zamanda beni
yanıltır diye dü-
şünüyorum. İlk
maçtaki zayıf

noktalar  bu
maçta da devam
etti, hücum riba-

untlarında 5/10
rakibe ge-

Batur  Abi ve   
Fenerbahçe  Beko...
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Batur Abi, Fenerbahçe Spor Kulübünün 1242 sicil numaralı
Yüksek Divan Kurulu Üyesi, Fenerbahçe Beko eski kaptanı, Milli
takım eski oyuncusu, Fenerbahçe ve Milli takımın eski Antrenörü

ve Türkiye Basketbol Antrenörleri Derneği Başkanı idi.
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çildik. Top kaybı 16. Sanıyorum teknik
ekip en yakın maçta bu zayıf noktayı çö-
zecektir. Teknik ekibin molalarda NBA gibi
önce kendi aralarında görüşüp sonra
oyuncularla konuşmaları bana  mantık
çok doğru geldi. Bu şekilde tüm ekip artı-
ları ve eksileri görüp kendi aralarında
ortak nokta bulup daha detaylı olarak
oyunculara anlatıyorlar,

Fenerbahçe Yönetim Kurulu, Fener-
bahçe Beko dan sorumlu yönetim kurulu
üyesi olarak Sertaç Komsuoğlu’ nu  gö-
reve getirdi. Turnuva boyunca takımını tri-
bünden izleyerek takıma destek verdi.
Yeni görevinde başarılar diliyoruz. Her
zaman söylediğim gibi zor bir görev,  ner-
deyse takımla kalkıp takımla yatmak ge-
rekiyor. Zira bunun tam tersi uygulamaları
daha önce gördük, başarılı takımın ne
hale geldiğine de şahit olduk.

Ligde ilk yarı boyunca maçların seyir-
cisiz oynanması çok doğru bir karar.

Covid-
19 bu hız-
lılıkla devam
ettiği taktirde
maçların iptali bile
gündeme gelebilir.

Fenerbahçe Öznur Kablo 14.
Erciyes Cup Basketbol Turnu-
vası ilk maçında rakibi İzmit
Belediye Sporu 71-54 yendi.
Ancak Fenerbahçe Öznur
Kablo’nun hazırlık maçları da
olsa bir şekilde yayınlanması
gerekli diye düşünüyorum, bu
konuda oldukça fazla mail
alıyoruz. Bellona Kayseri her-
hangi bir kanaldan yayın ya-
pabiliyorsa, kulüp olarak bizim
çok daha rahat yapmamız ge-
rekir kanısındayım. 

Sarı Lacivert Sevgi İle Kalın,

EKİM 2020 Süper FenerS BASKETBOL
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Hepimizin gönül verdiğimiz takımla
bir tanışma öyküsü vardır. Kimimiz
aile fertlerinden, kimimiz bir arka-

daşımızdan, kimimiz de yaşadığımız dö-
nemin popüler futbolcularından
etkilenerek bir takımın taraftarı olmuşuz-
dur. Benim gibi 70’li yılların başında ta-
raftarlığa adım atanlar,  belki de futbolu
sadece bir “oyun” olarak izleyen son je-
nerasyon. Çünkü 1990 yılından itibaren
Avrupa’da olduğu gibi ülkemizde de “En-
düstriyel Futbol” yaşamımıza girdi ve
taraftarlık kültürü de bambaşka bir bo-
yuta evrilmeye başladı. 

Geçmişin taraftarı gönül verdiği ta-
kıma “ölesiye” bağlı; kazanırsa sevinen
kaybederse üzülen, ama asla takımına
küsmeyen, eski, beton tribünlü, doğru dü-
rüst tuvaleti bile olmayan statlarda bin bir
zorlukla maç izleyen insanlardı. Bilet bu-
labilmek için geceden kuyruğa giren,
deplasmana gidebilmek için hafta bo-
yunca para biriktiren, fedakâr ve cefakâr
insanlardı onlar. Önemli olan kazanmak
değil, o maça girebilmek, sevdasını yal-
nız bırakmamak, sesi kısılıncaya kadar
sahada mücadele edenleri destekle-
mekti. Eskinin taraftar marşları da bu
duyguları yansıtır zaten. 

“Yenilsen de yensen de taraftarın
senle,

Üzüntünde, sevincinde seninle bir-
likte”

Karşılıksız sevilirdi gönül
verilen takım. Pankartlar
fırça ve boya ile el
emeği ile hazırlanırdı.
Brandaya baskı yapan
makinalar yoktu. Gaze-
teler makasla kesilerek
konfetiler, naylondan yağ-
murluklar, kesekâğıdından ş a p -
kalar hazırlanırdı bir gece önceden. Ve
büyük bir heyecanla bilet kuyruğuna gidi-

Endüstriyel futbol ve 
değişen taraftar kültürü

Futbol bir yandan endüstrileşirken, taraftar profilinde zaten
başlayan değişim, teknolojinin de gelişimi ile birlikte 

bambaşka bir boyuta geldi. 

Süper FenerS
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lirdi gece yarısı.
Sonra ne mi oldu?
Önce 80’li yılların başından itibaren

“ne pahasına olursa olsun kazan”
mantığı ile eğitilen bir nesil yetiştirilmeye
başlandı. Bu nesil daha sonra 90’lı yılların
başında gelişmeye başlayan “Endüstri-
yel Futbol” ile tanıştı ve “yeni tip taraf-
tar” formatı yavaş yavaş oluşmaya
başladı. 2000’li yılların başından itibaren
statların yenilenmesi, sponsorluklar, yurt
dışından gelen yıldız oyuncular, artan bilet
fiyatları ve diğer unsurlar futbolu inanıl-
maz rakamların konuşulduğu bir sektör
haline getirdi. Bu durum doğal olarak ya-
tırımcıların iştahını kabarttı, bahis şirket-
leri yaşamımıza girdi, kısacası futbol bir

oyun olmaktan çıktı, taraftarın müşteriye
dönüştürülmeye çalışıldığı bir duruma
geldi.

Futbol bir yandan endüstrileşirken, ta-
raftar profilinde zaten başlayan değişim,
teknolojinin de gelişimi ile birlikte bam-
başka bir boyuta geldi. Sosyal medya
kavramının da yaşamımıza girmesiyle bir-
likte “karşılıksız ölesiye” seven taraftar
yerini; takım kaybedince protesto eden,
şampiyonluk dışındaki her sonucu başa-
rısızlık olarak kabul eden bir yapıya bı-
raktı. Karaborsa bilet satanlar, aldıkları
talimatla tribünleri boş bırakanlar, maçın
1.dakikasından itibaren takımı protesto
edenler, sırf kulüp ceza alsın diye seyirci-
siz maçta sahanın içine meşale indirenler

de var tabii. Onları taraftar sınıfına koy-
muyoruz gerçi. 

Sonuç olarak değişen dünya düzeni ve
teknoloji her alanda olduğu gibi sportif
faaliyetleri de derinden etkiledi. Özellikle
futbolun milyarlarca dolar veya avroluk bir
sektör haline gelmesi, onun masumiyetini,
bir oyun olma özelliğini yok etti. FIFA VE
UEFA gibi yapılar türlü yolsuzluklarla sar-
sıldı. Bahis şikeleri, kasıtlı hakem hataları
gündeme damgasını vurmaya başladı.
1900’lü yılların ortalarında kırsal alanlarda
yüzlerce insanın kuralsız bir biçimde , sa-
dece eğlenmek amacıyla oynadığı bir
oyun olan futbol, günümüzde türlü dolap-
ların döndüğü, kirli bir sektör haline geldi. 

Eski günlere dönebilir miyiz? Bence
çok zor. Yaşamın her alanında “ne paha-
sına olursa olsun kazanmanın” ön
koşul olduğu yenidünya düzeninde, futbol
ekonomisini ve “yeni tip taraftar”  profilini
değiştirmek hayal gibi geliyor.

Yine de umudumuzu yitirmeyelim ve
“Gerçekçi ol, imkansızı iste” diyerek
noktalayalım yazımızı.

EKİM 2020 Süper FenerS İZMİR’DEN
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22 Genel antrenman prensibi olarak sahip
olunan kapasiteyi yukarı çekebilmek

için her geçen gün/hafta yüklemenin sı-
nırlarını yukarı çekmek, bir anlamda aşırı
yüklenmek gerekmektedir. Eğer bu sınır-
lar zorlanılmaz, yani yüklemelerin dozu
artırılmaz ve belli bir süre bu yüklemeler
devam ettirilmez ise fizik kapasiteyi geliş-
tirmek mümkün değildir. Diğer taraftan bu
yüklemeler sırasında vücuda yeteri kadar
dinlenme/toparlanma şansı verilmez
ise fizyolojik bir uyum sorunu yaşanacak,
artması beklediğimiz performans ciddi bir
şekilde düşecek yani sporcu SÜRAN-
TRENE olacaktır. Daha başarılı olmak
için ne her gün aşırı yüklenmek, ne de
SÜRANTRENE olmayayım diye 3-4
günde bir yüklenmek doğru bir antren-
man yaklaşımı değildir. Sonuç olarak
performans düzeyi olarak en üst dü-
zeyi yakalamak; iyi antrenman yapma-
nın yanı sıra yeteri kadar dinlenme ile
de ilgilidir. Çoğu zaman üst düzey per-
formans için eksik olan yetersiz antren-
man değil tam tersine vücuda yenilenme
(dinlenme/toparlanma) şansı vermeden
yapılan antrenmanlar/yüklenmelerdir. 

Yapılan antrenmanların (özellikle üst
düzey) bir sonucu olarak vücutta ciddi
hasarlanmalar olmakta, enerji depoları
boşalmakta, hormon dengeleri belli bir
süre için de olsa bozulmaktadır. Bütün
bu değişiklikler her ne kadar vücudumuzu

yüksek şiddetli yüklenmelere hazırlamak
ve fizik kapasitemizi artırmak için gerekli
olsa da bir sonraki yüklenme için vücu-
dun/hücrelerimizin kendini yenilemesi,
boşalan depoların dolması, hormonal
dengelerin tekrar oluşması, kısaca vücu-
dun normal yapısına geri dönmesi ve ye-
niden yüklenilmeye hazır hale gelmesi
gerekmektedir. Sadece fizyolojik değil
psikolojik olarak da bu hazırlığın yapıl-
ması gerekir. Zaten bu hazırlıklar sağla-
namıyorsa planlanan antrenmandan
verim alınması da olası değildir. Antren-
man ile toparlanma arasındaki bu den-
geyi bulmak sıklıkla antrenör ve sporcu
için kolay bir durum değildir.

Özellikle performansımızın en üst dü-
zeyde olmasını istediğimiz yarışma ön-
cesindeki günlerde/haftalarda yapılan
aşırı yüklenmeler, yeteri kadar dinlenil-
meden/toparlanılmadan çıkılan bir yarış-
manın hüsranla sonuçlanmasına neden
olur. Bu durum sporcu tarafından sıklıkla
"1-2 gün önce antrenmanda çok kolay
elde ettiğim dereceye bile yaklaşamadım,
ne oldu bana" ifadesi ile dile getirilir.
Yüzme, atletizm gibi yılda birkaç kere
ciddi yarış koşan/yüzen bir sporcu için
özellikle yarıştan önceki son birkaç
gün/haftadaki kötü antrenman program-
laması, yetersiz dinlenme bir yıllık antren-
manın boşa gitmesi anlamına gelir. Her
hafta müsabakaların yapıldığı futbol, bas-

Antrenman ve dinlenme 
arasındaki denge

Süper FenerS

Sevgili sporcular yeteri kadar rejenere
olamamış (yenilenmemiş) vücut yorgun,
fiziki ve psikolojik olarak isteksiz ve de
güçsüz olacağından daha kolay yara-

lanmaya neden olur. Yeteri kadar dinle-
nilmeden yapılacak aşırı yüklenmeler
ile ilgili diğer bir sorun ise ciddi per-

formans düşüklüğü ile karakterize olan
SÜRANTRENE durumudur. Günler-

haftalarca süren kalıcı kronik bir yor-
gunluk ve kalıcı bir performans

düşüklüğüne verilen addır. Burada
kastedilen antrenmanları takiben or-

taya çıkan kısa süreli (1-2 güne kadar
sarkan) yorgunluk, geçici performans

düşüklüğü değildir. Genellikle uyku
kalitesinde bozulma, cinsel içgüdü ve
iştah kaybı, duygu durum bozukluğu,

mücadele isteğinde azalma gibi yakın-
malar ve depresyon eşlik eder. Birkaç
haftalık tam istirahate rağmen yakın-

malar gerilemeyebilir.

SÜRANTRENMAN
y

Sevgili spsps orcrcr ular yeteri kakak dadad r rerer jeje enererer
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ketbol gibi branşlarda ise haftalık antren-
man programındaki yetersiz dinlenmeler
sonucu ortaya çıkan yorgunluk/bitkinlik o
hafta ve takip eden haftalarda müsabaka-
ların kaybedilmesinin önemli nedenlerin-
den biri olacaktır.

Haftalık, aylık hatta yıllık antrenman
programı içinde dinlenmeye ne kadar
vakit ayırmak gerektiği antrenör ve/veya
sporcu tarafından daha önceden belir-
lenmiş olması çoğu zaman yeterli ol-
mamaktadır. Vücudun durumunun
günlük olarak takip edilmesi gerekmekte-
dir. Bu anlamda şu sorular akla gelebilir.
Diğer ciddi bir çalışma için gerçekten ne
kadar hazırım? SÜRANTRENMAN sını-
rında olup olmadığımı veya yeteri kadar
dinlenip dinlenemediğimi nasıl
kontrol/takip edebilirim? Yüksek şiddetli
bir çalışmadan sonra toparlanma ne
kadar bir süre alır? Bilimsel çalışmaların
ışığında bu sorulara belli oranlarda yanıt
vermek mümkündür. Her ne kadar psiko-
lojik durum, diyet, vücut sıvı dengesi,
havanın ısısı ve nemi, uyku düzeni gibi
birçok faktörden kolayca etkilense de en
kolay ve en ucuz takip yöntemi egzersiz
ve istirahatte kalp atım sayısı ölçmektir.
Sabah uyandığınızda yataktan kalkma-
dan istirahat kalp atım sayınızı (nabzı-
nızı) ölçüp kaydedin, ayağa kalktığınızda
tekrar ölçüp her iki değeri ve arasındaki
farkı kaydedin. Günlük takiplerinizde eğer
birbirini takip eden birkaç gün yatakta ölç-
tüğünüz değer önceki değerlerden 6-8
atım yüksek çıkıyor ve/veya yatakta-
ayakta ölçüm farkı 8 ve üstünde seyre-
diyorsa yeteri kadar
dinlenemiyorsunuz demektir. Aynı
şiddette bir egzersize daha önceki
nabız değerlerinden daha yüksek
nabızla yanıt veriyorsanız, bu da
yeteri kadar dinlenemediğinizin bir
işareti olabilir. Yüksek nabız
değerleri aşırı yüklenmelerin
bir sonucu olabileceği gibi
düzensiz yaşamın bir so-
nucu da olabilir.

Diğer bir takip yöntemi de (veya
nabızla birlikte takip edilmesi gere-
ken) sporcunun Ruhsal/Duygu
Durum Profilinin belirlenmesidir.
Bunun için hazırlanmış onlarca soruyu
içeren testlerin kullanımı genellikle günlük
veya sık takipler için pratik olmamaktadır.
Sporcunun Ruhsal/Duygu Durum Profilini
belirlemek için en kolay yöntem aşağıda
sıralanan 6 ifadeye alınacak yanıtları içer-
mektedir.

1. Dün gece gerçekten iyi uyudum.
2. Bugünkü antrenmanı dört gözle bek-

liyorum.
3. Gelecekteki performansım için

iyimserim.
4. Kendimi güçlü ve enerjik his-

sediyorum.

5. İştahım çok iyi/mükemmel.
6. Biraz kas ağrılarım var.
Yanıtların 1-5 puanla değerlendirilmesi

gerekmektedir: 1 = Kesinlikle katılmıyo-
rum, 2 = Katılmıyorum, 3 = Bilmiyorum,
fikrim yok (nötr/tarafsız), 4 = Katılıyorum,
5 = Kesinlikle katılıyorum.

Her gün sabah kendinizi bu sorularla
değerlendirin eğer toplam puan 20 ve üs-
tüyse toparlanma durumunuz gayet iyi,
yüksek şiddetli yeni bir yüklemeyi kaldıra-
cak kadar dinlenmiş/toparlanmışsınız de-
mektir. Eğer skorunuz 20'nin altında ise
halen bitkin ve isteksizsiniz, yüksek şid-
detli bir yüklenme için biraz daha dinlen-
meye ihtiyacınız var anlamı çıkmaktadır.
Yarışma öncesi 27-30'luk bir skoru yaka-
lamış olmak yarışta elde edilecek perfor-
mans açısından önemlidir. Bu ölçüm
yönteminin değerli olması doğal olarak
sizin toparlanma kavramına olan inancı-
nızla yakından ilişkilidir. Eğer düşük şid-
detli antrenman veya dinlenme ile fizik
kapasitenizin artacağına inancınız tam ise

bu kısa değerlendirme çok işinize yaraya-
caktır.

Yüksek şiddetli bir çalışmadan
sonra toparlanma ne kadar bir süre
alır? Egzersizi takip eden ilk 6 saatte kas-
taki depoların %70'i, 6-24 saat içinde ise
geri kalan %30'u iyi bir beslenme ile ra-
hatlıkla doldurulabilir. Bu süreç dayanıklı-
lık aktivitelerini takiben 48 saate kadar
uzayabilir. Yüksek şiddetli bir antrenmanı
takiben sıklıkla 36 saat sonra vücudu-
muz yeni bir yüklenmeye hazır hale
gelir. Yani pazartesi sabahı yaptığınız
yüksek şiddetli bir antrenmanı takiben
benzer bir antrenmanı Salı akşamı ve
Perşembe sabahı yapabilirsiniz. Çar-
şamba ve Cuma günü kolay bir antren-
man veya tam dinlenmeyi takiben
Cumartesi müsabakanızı yapıp Pazar
yine dinlenme ile geçirip yeni bir haftaya
devam edebilirsiniz. Örneğin ayın ilk ve
3.haftasını bu şekilde geçirip. 2. ve 4. haf-
taları şiddeti daha düşük haftalar veya 1.,
2. ve 3. haftada yükselen bir piramit tarzı
antrenmanın dozajını artırıp 4. haftayı
kolay (rejenerasyon) haftası olarak kulla-
nabilirsiniz. Sezonun neresinde olunduğu
ve bireysel kapasite göz önünde tutularak
bu planlamanın yapılması gerekir.

Çocuklarla erişkinler arasında fark
var mıdır? 10-15 yaşındaki çocuklar yor-
gunluğa 20 ve üstü yaşlardan daha diren-
çlidir. Buna karşın ağır antrenmanları
takiben daha uzun süre toparlanmaya/is-
tirahate gereksinimleri vardır. Cinsiyet
farkı var mıdır? Hormonal nedenlerden
dolayı bayan sporcularda rejenerasyon
erkeklerden daha yavaştır. Hava şartları-

nın etkisi var mıdır? Soğuk hava, yük-
sek irtifa rejenerasyon sürecini

uzatmaktadır. Sprint, dayanıklılık
antrenmanı açısından fark var
mıdır? Sprint antrenmanı ile karşı-
laştırıldığında dayanıklılık antren-
manından sonra toparlanma daha
yavaştır. Ayrıca psikolojik faktörler

(korku, kararsızlık, çevresel stres,
kas gerginliğinin artması, yara iyileş-

mesinin gecikmesi, vücut direncinin
düşmesi/hastalıklar …) de toparlanma

süreçleri üzerinde önemli etkiye sahiptir.
Toparlanma süreçleri açısından en
önemli faktör beslenmedir. Boşalan enerji
depolarının doldurulması için iyi ve den-
geli beslenme kritik bir öneme sahiptir.

Sonuç olarak yorgunluk 
antrenmanın kaçınılmaz bir sonucu,
toparlanma ise kaçınılmaz bir 
parçasıdır diyebiliriz. İyi bir 
performans için antrenman 
yüklemeleri ve toparlanma 
süreçlerinin en iyi şekilde 
dengelenmesi şarttır.

,

EKİM 2020 Süper FenerS SAĞLIK

23tirahate gereksinim
fafaf rkrkr ıkık vavav r mıdıdıd r? Ho
dolayı bayan sporc
erkeklerden daha ya

nın etktkt ikik sisi i vavav r mıd
sek irtifa rej

uzatmaktadır.
antrenmanı
mıdır? Sprint
laştırıldığında
manından so
yavaştır. Ayrıc

(korku, karars
kas gerginliğinin

mesinin gecikm
düşmesi/hastalıkl

süreçleri üzerinde
ToToT parlanma süreç
önemli faktör beslen
depolarının dolduru
geli beslenme kritik

Sonuç olalal rarar k yoyoy
antrtrt erer nmanın kakak
totot popo arlrlr alal nma isisi e
parçrçr asıdır didid yiyi eyey
perfrfr ofof rmrmr ans içiçi inini
yüyüy klklk elel melelel ririr vevev
sürerer çlelel ririr nini inini en
deded ngelelel

değerlerden 6-8
ve/v/v/ eya yatakta-
üstünde seyre-

kadar
mektir. Aynı
aha önceki
aha yüksek
nız, bu da
ğinizin bir
nabız
erin
gibi
so-

mi de (veya
lmesi gere-

uhsal/Duygu
elirlenmesidir.
ş onlarca soruyu

genellikle günlük
tik olmamaktadır.

gu Durum Profilini
yöntem aşağıda
cak yanıtları içer-

n iyi uyudum.
nı dört gözle bek-

ormansım için

nerjrjr ik his-
nmesi

,

HAKAN GÜR ekim.qxp_Layout 1  30.09.2020  18:56  Page 2



EKİM  2020VOLEYBOL

24
Fenerbahçe Erkek Voleybol takımı

yeni sezon öncesinde Süper Ku-
pa’nın sahibi oldu. Sarı-lacivertliler,

İzmir’in güçlü temsilcisi Arkas’ı Süper
Kupa Finalinde 3-1 ( 25-15, 20-25, 25-20,
25-20) yenerek şampiyon oldu. Fener-
bahçe bu kupayı dördüncü kez müzesine
götürmüş oldu.

Geride bıraktığımız sezonda Efeler
Ligi’ni zirvede tamamlayan Fenerbahçe
ile ikinci sırada olan Arkas’ın mücadele
ettiği Süper Kupa Finali’nde tek eksik tri-
bünlerdeki seyirciydi.

Süper Kupa finali Bursa’da Cengiz
Göllü Spor Salonu’nda oynandı. Sarı-la-
civertli voleybolcular sa-
hada fileye yükselirken,
Protokol Tribünü’nde, Fe-
nerbahçe Yönetim Kurulu
Voleybol Sorumlusu Simla
Türker Bayazıt, Bursa Fe-
nerbahçeliler Derneği Baş-
kanı Barış Karagöz, İnegöl
Fenerbahçeliler Derneği
Yönetim Kurulu üyeleri ile
Balkan Şampiyonası’na
Bursa’da hazırlanan sarı-la-
civertli atletler Pınar Akyol,
Özlem Becerek ve antrenör
İhsan Özden de izlediler.

Antrenör Erkan Toğan
yönetiminde sarı-lacivertliler
zorlu rakipleri karşısına
Ulaş Kıyak, Graham Vig-
rass, Nicholas Hoag, Emre
Batur, Salvador Hidalgo, Metin Toy ve
Hasan Yeşilbudak (L) ile çıktı.

Maçta karşılıklı alınan setlerden sonra
üçüncü seti lehine çeviren Fenerbahçe,

son sete geride başladı. Ancak rakibini bi-
reysel hataları ve sarı-lacivertli oyuncula-
rın hırsı kupayı Fenerbahçe’ye
kazandırdı.

Şampiyonlar Kupası’nda dördüncü
kez şampiyonluğa ulaşan Fenerbahçe’ye
madalyalarını Federasyon Asbaşkanı
Ahmet Göksu, Asbaşkan Suat Güler ve
Milli Takımlardan Sorumlu Yönetim Ku-
rulu ve Basın Sözcüsü Kurtaran Mumcu,
şampiyonluk kupasını ise Başkan Meh-
met Akif Üstündağ ve AXA Sigorta
CEO’su Yavuz Ölken verdi.

Final karşılaşmasını 26 sayıyla ta-
mamlayarak mücadelenin ‘En Değerli

Oyuncusu’ (MVP) seçilen
Salvador Hidalgo’ya ödülünü
Başkan Mehmet Akif Üstün-
dağ verdi.

KADINLARDA DA 
ECZACIBAŞI 
VİTRA ŞAMPİYON
Eczacıbaşı VitrA, Şampi-

yonlar Kupası’nda rakibi Va-
kıfBank’ı 3-2 (25-14, 25-22,
18-25, 25-27, 15-12) yenerek
şampiyonluğunu ilan etti ve
sezonun ilk kupasını kazandı.

Daha önce kupayı dört
kez müzesine götürerek re-
koru elinde bulunduran Ecza-
cıbaşı VitrA, eski adı Süper
Kupa olarak da anılan orga-
nizasyonda, üç sene üst üste
şampiyonluğunu ilan etti ve

yeni bir rekora daha imza attı.

CENGİZ
TOKGÖZ

SPOR YAZARI

Süper FenerS

son sete geride başladı. Ancak rakibini bi-
reysel hataları ve sarı-lacivertli oyuncula-
rın hırsı kupayı Fenerbahçe’ye
kazandırdı.

Şampiyonlar Kupası’nda dördüncü
kez şampiyonluğa ulaşan Fenerbahçe’ye
madalyalarını Federa

Fenerbahçe Erkek VoVoV leybol takımı
yeni sezon öncesinde Süper Ku-
pa’nın sahibi oldu. Sarı-lacivertliler,

mir’in güçlü temsilcisi Arkas’ı Süper
pa Finalinde 3-1 ( 25-15, 20-25, 25-20,
20) yenerek şampiyon oldu. Fener-
çe bu kupayı dördüncü kez müzesine
ürmüş oldu.
Geride bıraktığımız sezond Ef

SPOR YAYAY ZARI

Şampiyonlar şampiyonu
Fenerbahçe
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Konu ne olursa olsun spor, siyaset, iş
dünyası başarı her zaman insanın

kendini geliştirmesinden ve eleştirilerden
çıkarılacak derslerden geçer.

Öncelikle eleştiri ile başa çıkabilmeyi
ve onu faydalanabilir bir hale getirmeyi öğ-
renmek gerekir.  Eleştiri öfke, sinir ve
üzüntü duygularını tetikler. Bir çok insan
eleştiriyi kolay bir şekilde kaldırabilirken bazıları için bu çok
zordur. Olumsuzluklar, olgunlaşmamıza katkı sağlar. Böy-
lece hayata daha sakin bakmayı ve güçlü olmayı öğreniriz.
Birisi bir eleştiride bulunduğunda, öfkeli, sinirli ve rahatsız
hissetmek normaldir. Sizi kontrol altına alan pek çok duy-
guyu bir anda yaşarsınız. Ancak bir eleştiri ile yüzleşirken
kendinizi korumak ve geliştirmek için kararlı olmalısınız.

Bahsettiğimiz duygularla karşılaştığınızda 3 yoldan birini
seçme zamanınız gelmiş demektir.

1. Yol herkesin önerdiği şey, yani eleştiriyi görmezden
gelme seçeneğidir. Başka bir deyişle, duyduğunuz şeyleri

duymamazlıktan gelip o kişiye
sırtınızı dönerek hayatı-

nıza devam

edebilirsiniz. Bu
yolun bazı so-

nuçları vardır. Eğer bu yolu
seçerseniz, bir çok şeyi gözden ka-

çırabilirsiniz. İstemediğiniz şeylere sır-
tınızı dönmek akıllıca bir karar

olmayabilir.
2. Yol eleştiriyi kabul edemediğimiz için sürekli üzgün ve

hatta depresif olmaktır.
3. Yol en çok önerilen yöntemdir: Eleştiriyi pozitif bir şeye

çevirmek.
Peki bunu nasıl yapacaksınız?
Eleştiriyi Olumlu Bir Şeye Çevirmek İçin Atmanız Gere-

ken Adımlar;
1. Açık fikirli olun
Eleştiri ile başa çıkmayı öğrenmek
Eleştiriler sizi tanımlamaz. Sadece yaptığınız ya da dü-

şündüğünüz bir şeyi hedef alır. Bu yüzden öfkeniz ve üzün-
tünüz geçtikten sonra açık fikirli olmaya çalışmak önemlidir.
Hatalarınız sizi başarısız bir insan yapmadığı gibi, eleştiriler

de itibarınızı lekelemez.
Öyleyse, sizi rahatsız eden ve yanlış an-

ladığınız eleştiriler hakkında bir düşünün. As-
lında bazı gerçekleri barındırdığını fark
edeceksiniz.

Bu sebeple, size eleştiride bulunan insanla
iletişim kurmayı deneyebilirsiniz.

Böylece, eleştirilere moralinizi yerine geti-
recek yeni bir bakış açısından bakmaya başlayacaksınız ve
bu durum gelecekteki benzer durumlarda çok işinize yara-
yacak.

2. Eleştiren kişinin amacı neydi?
Açık fikirli olmak söylenen her şeyi ciddiye alıp hepsine

inanmak değildir.
Bunların yerine, karşı karşıya kaldığınız eleştirinin ger-

çek amacını keşfetmeye çalışın. Bazen, insanlar sadece sizi
sinirlendirmek için eleştirirler. Karşınızdaki kötü bir gün ge-
çiriyor ve acısını sizden çıkarıyor olabilir ya da başarınızı
kıskanıyor olabilir. Bazen de eleştiriler size yardımcı olmak
içindir ve arkasından kötü bir niyet yoktur. Bu düşünce eleş-
tirileri yanlış anlamanızı engeller.

3. Eleştiriye göre kararlarınızı oluşturun
Aldığınız eleştirinin size yardımcı olduğunu fark ettiniz

mi? Öyleyse hayatınızda bazı değişiklikler yapıp yapmama-
nız gerektiğine karar verin. Bazen, alışkanlıklarınızdaki

küçük değişiklikler sizi olgunlaştırır ve daha iyi bir
insan olmanıza yardımcı olur. Ancak bazen de
aldığınız eleştiriler size iyi gelmez. Karar verme-
niz gereken tek şey, eleştiriye bağlı olarak bir

değişiklik yapıp yapmayacağınızdır.
Aslında şu an Fenerbahçe camiasının içerisindeki bö-

lünmüşlük de yukarıda belirttiğim konu ile alakalı-
dır. Uzun senelerdir dışarıdan ve içeriden bölü-
nemeyen camia basit sebeplerle, mevcut
yönetimi eleştiren kesimi dışlamakla
bir nebze başarılmıştır. Çünkü camia-
nın dinamikleri yerinden oynatılmış, yeni-
den yaratılmak isteniyor. Oysa temeli alışmış
birşey tamamen ortadan kaldırılmadan yenisi
yaratılmıyor. Çözüm ise mevcut dinamikleri
bozmadan, eleştirilerden gerekli dersleri çıka-
rarak kendini geliştirmekten geçiyor. Bu yöne-
tim ve sayın Ali Koç bunları yapmayı
becerdikleri gün camia kenetlenecek ve o
zaman başarı gelecek. Aksi halde isterseniz
dünyanın en iyi kadrosu kurulsun başarı asla
gelmez ve olası bir başarıda bu başarıları
paylaşacak ve inandıracak Kimseyi bulama-
makla beraber şu ortamda başarısızlık kaçı-
nılmaz olur.
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çevirmek.
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ken Adımlar;
1 Açık fikirli olun

ç y
kıskanıyor ola
içindir ve arka
tirileri yanlış a

3. Eleştiri
Aldığınız e

mi? Öyleyse h
nız gerekt

küçü
ins
a
n

de
Aslında şu

lünmüşlük d
dır. Uzun se
nemeyen ca
yönetimi eleşt
bir nebze baş
nın dinamikle
den yaratılm
birşey tamam
yaratılmıyor.
bozmadan, e
rarak kendini
tim ve say
becerdikleri
zaman başar

Eleştiriyi Kabul Etmeyen,
Başarısına İnandıracak 

Kimseyi Bulamaz.

mayacağınızdır
ca
ti
n
e

ma
ca
tıl
sa
r
cu
kli
ç
n
tl
a
u
b

m
şa

mayacağınızdır.
amiasının içerisindeki bö-
ğim konu ile alakalı-
ve içeriden bölü-

erle, mevcut
akla
amia-
lmış, yeni-
a temeli alışmış
ılmadan yenisi
ut dinamikleri
i dersleri çıka-
iyor. Bu yöne-
ları yapmayı
enecek ve o
lde isterseniz
n başarı asla
bu başarıları
seyi bulama-
arısızlık kaçı-

25

cengiz tokgöz-ekim.qxp_Layout 1  3.10.2020  15:46  Page 2



EKİM 2020BAŞKENT’TEN

26

Evet bu sözler yandaşlarının ve ken-
disinin kapısı /kapım tüm amatör-
lere açık diyen İstanbul ASKF,

TASKK Başkanı ve TFF Başkan Vekili.
Ali Düşmez’e ait. Kapı açık ama konuş-
maz muhalefet yapmazsan. İyi de nasıl
muhalefet yapmayasın aylardır inim inle-
yen amatörlerin hangi sorununa çare ol-
dunuz. 

TFF den milyonlar İASKF VE TASKK
gönderilirken amaç neydi. Neden diğer
ASKF’lere vermek zorunda olduğu para-
ları vermezken kendi başkanı olduğu yer-
lere yağdırıyor. Üç kulübe 10 milyon alt
yapı eğitim yardımı yap-
tıracaksın amatörlere
nasihat vereceksin.
Trabzon Gazeteciler
Cemiyeti,  Türkiye
Futbol Vakfı, Türkiye
Futbol Adamları Der-
neği, TFFHGD’ye de
çeşitli miktarlarda yar-
dımlar yapılacak ama amatörlerden katı-
lım bedeli, referans bedeli adı altında
paralar alacaksınız. Sonra da amatörü
temsil ediyoruz diye ahkam keseceksiniz.
Sizi savunan yandaşlarınız hangi iyi tara-
fınızı buluyor da sizi destekliyorlar. Bugün
sizin için arkadaşlarını satanlar yarın bir
başkaları daha iyi imkân verdiklerinde
sizi de satarlar. Satılmışları yandaş edin-
diğiniz sürece satılmaya mahkûmsunuz.

Federasyondan amatörlere kuruş yar-
dım edilmezken fahri olarak görev yaptık-
ları Federasyonda kankası Baykan’la
aldıkları binlerce liralık maaşlar, tahsis
edilen makam araçlarının kira bedelleri
hiç mi vicdanlarını sızlatmıyor. Sadece
başkanı olduğu ve destekçisi ASKF’lerin
üye kulüplerine katılım bedellerini ödeye-
ceğine tüm kulüplerin katılım bedellerini
ödeyemez miydi?

Milyonlarca lira TÜFAD’a usulsüz
sağladığından, destekten antrenörlere
katkı yapılmasını sağlayamaz mıydı?
Yanlış hesap Bağdat’tan dönecek;
UEFA’dan karar çıkınca ne olacak baka-
lım. Amatörler TÜFAD’ın aldığı paraları
geriye dönük olarak alma hakkı kazana-
cak muhtemel sizde haksız uygulama

yaptığınızdan ceza alacaksınız. 

ÖNCE SAĞLIK SONRA PARA
Amatörlerin müsabakaları Ekim ayı

sonuna kadar yine ertelendi. Belki de Ali
Düşmez’in amatörlerin menfaatine aldır-
dığı tek doğru karar. Evet iptal edilme-

liydi. Kuralsızlık had safha da bilerek
veya bilmeyerek insanlar o kadar hatalar
yapıyor ki  salgın gittikçe büyüyor. Evi-
nize futbol oynayarak para götüremiyor
olabilirsiniz ya bu salgın yüzünden siz
evinize gidemezseniz. Annenizi, baba-
nızı, eşinizi, çocuğunuzu bir daha göre-

mezseniz. Ligler nasıl oynanır diye hep
birlikte çözüm arayalım ama oynayalım
diye eylemler yapmayalım, risk almaya-
lım. 

Yapılacak eylemler amatörlerin feraha
çıkması için olsun, Trabzon Gazeteciler
Cemiyeti,  Türkiye Futbol Vakfı, Türkiye

Futbol Adamları Derneği, TFFHGD’ye de
yapılan yardımlar neden amatörlere ya-
pılmıyor diye olsun, yeter artık Ali Düş-
mez düş yakamızdan amatörleri
gerçekten temsil edecek hakkımızı ara-
yacaklar göreve gelsin diye olsun.

Önümüzdeki günler çok şeylere gebe,

Evet bu sözler yandaşlarının ve ken-
disinin kapısı /kapım tüm amatör-
lere aç k di en İsİsİ tatat nbul ASKFKFK

yaptığınızdan ceza alacaksınız.

ÖNCE SAĞLIK SONRA PAPAP RA
mezseniz. Ligler nasıl oynanır diye hep
birlikte çözüm arayalım ama oynayalım
diye eylemler yapmayalım risk almaya

“Şu anda 
konuşamıyorum”

Süper FenerS

matörlerden katı

HARUN 
ATA

ANKARA

Evinize futbol oynayarak para götüremiyor olabilirsiniz ya 
bu salgın yüzünden siz evinize gidemezseniz. Annenizi, 
babanızı, eşinizi, çocuğunuzu bir daha göremezseniz. 

Ligler nasıl oynanır diye hep birlikte çözüm arayalım ama
oynayalım diye eylemler yapmayalım, risk almayalım. 
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İASKF ve TASKK seçimlerini kaybedecek
olan Ali Düşmez yandaşlarının da
ASKF’lerde seçim kaybetmeleri halinde
ASKF’leri pasifize edilerek Ankara
örneğinde olduğu gibi İl Temsil-
ciliklerine kontrol edebileceği
kişileri atayarak işleri yürü-
teceği ve hakimiyeti elin-
den bırakmayacağı
konuşuluyor. Yoksa kim
hangi gücüne dayanarak
“Biz kazanamazsak ge-
lenler görev yapamaz” diye
insanları etkilemeye çalışır. 

Sayın Düşmez, 
Sayın Baykan,
Sizin asli göreviniz amatörlere hizmet

etmektir. Bugüne kadar yapmadınız hiç
olmazsa bugünden sonra desteğinizi
amatörlerden esirgemeyiniz. Antrenörlere
TÜFAD tan, Amatör Kulüplere ki özellikle
Bal Liginde oynayacak takımlara maddi
destek sağlanmasını temin ediniz. Gider-
ayak böyle bir iyiliği amatörlerden esirge-
meyiniz.

TFF BAZI İLLERDE BAL’A YÜKSELEN 
TAKIMLARI KURA İLE TAYİN ETMEK 
ZORUNDA KALDI. 
Pandemi nedeniyle 2019-20 sezo-

nunda Türkiye’nin birçok ilinde amatör lig-
ler yarım kaldı. Yasaklar başlamadan
önce müsabakalarını tamamlayan Artvin,
Çankırı, Kırşehir, Tokat ve Şanlıurfa ha-
ricinde diğer bölgelerde illerin BAL kon-
tenjanlarına göre puanlara bakılarak
kulüpler terfi ettirildi. Birden fazla grubun
olduğu veya puan eşitliğinin bulunduğu
bazı illerde maç oynatma imkanı olmadı-
ğından kura çekme yoluna gidildi. Toplam
12 ilde kura çekilirken, Rize’den iki ekip
kurayla belli olduğundan 13 takım BAL’a
çıktı. 

Kura sonucu BAL’a çıkan takımlar;
Ağrı Vefaspor. Aksaray Karadenizspor,
Batman 72 Belediyespor. Karaman Sudu-
rağı Gençlerbirliği, Erzincan 1968 SK, Da-
rendespor, Karlıova Yıldırımspor,
Güroymakspor, Ilıca İdmanocağı, Ürgüps-
por , Kars Yolspor, Rize İl Özel İdarespor,
Çamlıhemşin Belediyespor

Daha sonra Kars Yolspor BAL'dan çe-
kildi. Şimdi Kars Kağızman Belediyes-
por'un BAL'a alınması bekleniyor.

BİR TARİH YOK OLUYOR 
94 yıl önce, 1926'da Şark Şimendiferi

Spor Kulübü olarak faaliyetlerine başla-
yan kulüp, 1937'de Haydarpaşa Demirs-
por adını alarak faaliyetlerine devam etti.
Bugünlerde  zor zamanlar geçiriyor. Ka-

panma tehlikesiyle karşı karşıya olan ku-
lübün sıkıntılarının temel sebebi maddi gi-
derlerin sabit kalmasına rağmen, gelirlerin

sürekli azalması.. Haydarpaşa Demirs-
por, Türkiye Cumhuriyeti Devlet

Demiryolları (TCDD) bünye-
sinde kurulsa da şu anda ku-
rumdan hiçbir destek

alamıyor ve üstüne kullandığı arazi için
kira ödüyor. 

Şu anda Demirspor, sadece altyapı
kulübü olmuş durumda. Geçmişte güreş,
atletizm, judo, masa tenisi, futbol gibi
alanlarda faaliyet gösteren kulübün şu an
sadece futbol altyapı faaliyetleri devam
ediyor. 
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Fenerbahçe’nin alt yapısında 
Fenerbahçeliler çalışmalıdır.

Peki neden burada size Demirspor  konusunu aktardığımızı sorarsanız. Bu ku-
lübün antrenman tesisleri Dereağzına yürüyerek 15 dakika mesafede ama sa-

dece geçtiğimiz sezon 4 futbolcusunu Beşiktaş alıyor. Burnunun dibinden Beşiktaş
futbolcuları alıp gidiyor bizim hocalarımız kendi keyfinde hiçbirinin aklına gelmiyor
gidip izlemek. 

Sevgili Başkan, ola ki bu satırları okursanız lafımıza kulak verin önce ki yıllarda
kulüpler sporcularını Fenerbahçe alt yapısına kendileri getirirdi. Neden biliyormu-
sunuz? Efsanelerimize güvenirlerdi. Cemil Abi, Alpaslan Abi, Rahmetli Serkan
Abi bu işe gönül vermişlerdi. Türkiye’nin neresinde olursa olsun kendileri gider iz-
lerdi sporcuyu herkese kucak açarlardı. Bugünkü gibi Dereağzı müdavimlerinin
bile tanımadığı selam vermediği kişiler yoktu. Aram bey’ e bu konuyu aktarırsanız
daha başarılı olacağından emin olabilirsiniz. 

Fenerbahçe’nin alt yapısında Fenerbahçeliler çalışmalıdır.

harun ata ekim.qxp_Layout 1  4.10.2020  21:44  Page 2



EKİM 2020

28

Süper FenerS

Yol Yoksa Biz Varız
Çıkışların olmadığı zamanlar

herhalde hepimizin en karam-
sar olduğu zamanlardır.

Aslında çıkış yok diye düşündüğü-
müz her şey bilinen çıkışlardan ötesini
görmek istemeyişimiz, açılan yolları
hep doğru kabullenişimizin eseridir.

İşte sırf bu yüzden off-road benim
için bir spordan, hobiden tutkudan  öte
bir yaşam felsefesidir. 

Bad Homburg da 1972 yılında gur-
betçi bir ailenin ilk ve tek kız çocuğu
olan ben üç aylıkken 72 yaşındaki Ka-
radenizli babaanneme bir hostesle
gönderilmişim.

Annemle babamın ben doğar doğ-
maz aldıkları ayrılık kararı ve bir daha
hiç evlenmeyen babamın benim üze-
rine kurduğu dünya içinde kavanozda
bir prenses olmam istense de babam-
dan gelen bütün genetik unsurlarla o
pembe elbiseli taçlı prenseslerden biri
olamamışım.

Şuan 92 yaşında olan ve hem de-
mans hem alzheimer’la mücadele
eden, baş köşemde oturan babam;
bundan dört yıl öncesine kadar Mal-
tepe sahillerinde motorla gezip bo-
ğazda teknesiyle turlar atan bir

enerjiye sahipti.
Bu gün kendimi durduramayışımın

bütün alt yapısında babamın genlerinin
yattığını düşünüyorum.

Hiç normal ten renginde bacaklarım
olmadı. Hep mahallede ki erkek çocuk-
larıyla futbol oynamaktan her boy mor-
dan yeşile oradan sarıya dönen renkli
puantiyeli bacaklarıma zorla giydirilen
eteklerimi hatırlıyorum. Oysa bugün o
etekleri giymeye bayılıyorum.

Bisiklet sürmeyi bile erkek bisikle-
tinde öğrenen ben bugün dağcılıktan,
kayağa, sörften wateboarddan yamaç
paraşütüne kadar aktif sporların hep-
sinde hiç düşünmeden yer almaya ça-
lışıyorum.

2006 yılında keşfedildiğim, heyeca-
nımın karşılık bulduğu off-road parkur-
larında yarışan araçların dökülen
parçalarını toplayan süpürücülük gör-
evimden bu gün geldiğim zirve bütün
yarışlarım benim en güzel yaşam teda-
vim. 

9 Şampiyonluk 180’nin üstünde ku-
padan oluşan bir sığınağım var benim.

Bu zamana kadar içinden çıkama-
dığım bütün soruların cevabı tecrü-
beyle hazır bir kütüphanem, ne

Çıkışlarınn olm d ğ

YASEMİN
BİBER 
TOKER

YASEMİN BİBER ekim.qxp_Layout 1  3.10.2020  15:09  Page 1



EKİM 2020 Süper FenerS

   
istesem yerine getirecek insan zengin-
liğim var.

Tıpkı şuan da bu satırları okumaya
ve anlamaya çalışan sizler gibi de hep
öğrenmeye meraklı, araştırmacı, yeni-
likçi yapımla hep daha iyiye ve bu gün
bende ne varsa paylaşmaya hazır bir
kadın var karşınızda…

Geçen sene pandemi dönemine
kadar üniversitelerde  verdiğim konfe-
ranslarda gençlerle biyografimi ve beni
onların karşısına getiren bir tesadüfle
başlayan spor hayatımın bu gün tam
destekçim görünmeyen başarı kahra-
manım eşim basta olmak üzere, tozlu
parkurlarda büyüttüğüm iki  çocuğuma
dayı yaptığım pilotum Nihat’a kadar 22
kişilik bir gönüllü ordusuyla yarışlardaki
en büyük ekibe sahibi oluşumu ve ha-
yatın seçemediklerimiz ve seçtikleri-
mizden ibaret olduğunun canlı örneği
olduğumu anlatıyorum.

Yarışlarda bizi ziyaret eden yüz-
lerce izleyicinin özellikle kadınların ve
kızlarını omuzlarında standa getiren bir
fotoğraf çektirebilir miyiz diyen babala-
rın bizden önceki ve sonraki farkında-
lıklarının toplamıyım.

Ne zaman kadın olmam yaptığım
sporun önüne geçmeye kalktıysa başa-
rımın konuşulmasıyla cinsiyetimim bir
engel oluşturmadığını göstermiş oldu-
ğumu düşünüyorum.

Normal hayatımda iki çocuklu
evinde sofrasında düzen seven, her
kadın gibi güzel olmaktan önce öz say-
gıdan yana olan ama asla kadınlığın
yapmak istediğim şeylere engel olma-
dığını da bütün yarışlara hamileliklerim
dönemi hariç katılan biri olarak bir
kadın  off-roadcu olarak  camiamızın

da en istikrarlı temsilcisiyim aynı za-
manda.

İstanbul Üniversitesinde Turizm Ot-
elciliği bitiren ama bizim kız kimseye
peçete uzatmasın diye elindeki staj
hakkı bile çok görülen aslında beni ko-
ruduğunu düşünen ebeveynlerimin de
bütün dengelerini bozan bir kadına ay-
kırı görülen bir sporda  bu gün geldiğim
noktada iyi ki diyorum.

İyi ki tutkularımla var oldum.
İyi ki yapmak istediklerimin önün-

deki engelleri aştım kapalı denen yol-
ları açtım. İyi ki ayaklarım bazen titrese
de koştum.

TOSFED Kadın Kurulunda görev
yaptığım sırada ODTÜ de bir semi-
nerde gençlerin soruları karşısında al-
dığım son kararla artık yeteri kadar
kupa kaldırdın Yasemin şimdi sıra yeni
kupalar kaldırmak isteyen gençlere tut-
kularının peşinden koşmayı öğretip
kendi başarı kupalarını kaldırtmakta
dedim.

Ve bu inançla her şeyi bir tohumdan
var eden doğadaki yaşamda off-roa-
dun kelime anlamı gibi kapalı olan her
yolun bir çıkışı olduğunu anlatmak için
çaba sarf ederek deneyimlerimi yeni
nesle yüklemekteyim.

Ayrıca buradan sadece gençlere
değil bu satırları okuyan herkese ses-
leniyorum.

Hayatta ne zaman yollar kapalı
dense unutma açmak için sen varsın,
yeter ki basılmamış diye yere basmak-
tan ilk ayak izi sen olmaktan korkma.
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SPOR MORALİ
Spor İstanbul tarafından, pandemiye karşı

verdikleri mücadeleyi yılmadan sürdüren
sağlık çalışanlarına yönelik üst düzeyde hijyen
tedbirleri alınarak düzenlenen ‘Sağlık Çalışan-
larına Özel Tenis Turnuvası’ gerçekleştirildi. 213
sağlık çalışanının katıldığı özel turnuva kıyasıya
mücadeleye sahne oldu. Kayıt ücreti alınmayan
bu özel turnuvada, 27 Eylül Pazar(Bugün) ger-
çekleştirilen finallerde şampiyonlara ödülleri İBB
Destek Hizmetleri Daire Başkanı Mansur Güneş
tarafından verildi.

18+ Tek Kadınlar Turnuvası’nda şampiyon-
luğa Merve Herduman, 18+ Tek Erkeklerde ise
şampiyonluğa Alp Yakut ulaştı.

35+ Tek Kadınlar turnuvasında yaşanan kı-
yasıya mücadeleyi kazanan isim Emel Pehlivan
oldu. Bir diğer kategori olan 35+ Tek Erkekler de
şampiyonluğa Özer Özdemir ulaştı.

Turnuvanın son finali olan Çift Erkekler de
Şampiyon Ahmet Yelkencioğlu ve Suat Nail
Ömeroğlu çifti oldu. 

VODAFONE 15. İSTANBUL YARI MARATONU ÜST
DÜZEY HİJYEN STANDARTLARIYLA KOŞULDU! 

İstanbul Buÿuk̈şehir Belediyesi işti-
raki Spor İstanbul tarafından

duz̈enlenen Vodafone 15. İstanbul
Yarı Maratonu tamamlandı. Pandemi
ile ilgili tum̈ önlemlerin alındığı ve kı-
sıtlı kontenjan ile 2500 koşucunun
katıldığı yarış, yeni normal dönemde
us̈t duz̈ey hijyen standartlarıyla ger-
çekleşen altın kategorideki ilk yarı
maraton olma özelliğini taşıyor. Yarışı
erkekler kategorisinde Sezgin Ataç 1
saat 3 dakika 16 saniyelik derecesi
ile birinci olarak tamamladı. Kadınlar
kategorisinde ise 1 saat 13 dakika 17
saniyelik derecesi ile Fatma Demir
yarışı lider tamamladı.

1.03.16’lık derecesiyle Sezgin
Ataç birincilik kur̈sus̈un̈e çıkarken bu
derecesiyle ‘Tum̈ zamanlarda en hızlı
10. Tur̈k’ atlet oldu. Yarışı erkekler
kategorisinde; 1.03.25 ile Adel Mec-
haal ikinci ve 1.03.51’lik sur̈esiyle Be-

nard Cheruiyot Sang uç̈un̈cu ̈sırada
tamamladı. Kadınlarda ise 1.13.17’lik
derecesiyle İBBSK sporcusu Fatma
Demir kur̈sun̈un̈ ilk basamağında yer
alırken 1.13.29 ile Daisy Jepto Kimeli
ikinci, 1.15.40 sur̈esiyle Esma Ayde-
mir ise uç̈un̈cu ̈oldu.

Türkiye’de İlk; Sanal Yarı Maraton 
Katılımcı kısıtlaması nedeniyle fi-

ziki koşuda yer alamayanlar için ise
ilk kez “tek başına bizimle koş!” slo-
ganıyla Tur̈kiye’nin en geniş kap-
samlı sanal koşusu duz̈enlendi.
Tur̈kiye’nin ilk sanal yarı marato-
nunda 21 km ve 10 km koşmak iste-
yen koşucular, sanal koşu
uygulamasını Play Store ve App Sto-
re’dan indirerek (19 - 20 Eylul̈) bu ta-
rihi koşuda yerini aldı. Sporcular bu
sayede; diledikleri yerde, kendi seç-
tikleri parkurda koşuyu tamamladı.
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